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Protokół Nr VII/2024 

z VII sesji dziewiątej kadencji Rady Gminy Karczmiska, 

która odbyła się 27 listopada 2024 roku 

Obrady VII sesji Rady Gminy Karczmiska dziewiątej kadencji rozpoczęto w dniu 27 

listopada 2024 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Karczmiska, ul. Centralna 17, 24-310 

Karczmiska o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:03 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Bartoś 

2. Jarosław Dobrzyński 

3. Marcin Jarosz 

4. Artur Karaś 

5. Krzysztof Karaś 

6. Renata Kłak 

7. Edyta Kubiś 

8. Katarzyna Lewandowska 

9. Joanna Nowak 

10. Elżbieta Popiołek 

11. Monika Rymarczyk 

12. Michał Walencik 

13. Agnieszka Wałachowska 

14. Justyna Wciseł 

15. Stanisław Włodek 

1. Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Walencik słowami: „Szanowni 

Państwo otwieram VII sesję Rady Gminy dziewiątej kadencji zwołaną na dzień 27 listopada 2024 

r.”. Powitał radnych z terenu Gminy Karczmiska, Wójta Gminy Panią Alicję Bełcik, Skarbnika 

Gminy Panią Katarzynę Sochę, Sekretarza Gminy Pana Waldemara Gogoła, radnego 

powiatowego Pana Tadeusza Błachnię, Dyrektora Żłobka w Karczmiskach Panią Aldonę Ejchler, 

obsługę prawną Pana Michała Banię, informatyka Pana Łukasza Krzesińskiego, pracownika ds. 

obsługi Rady Gminy Panią Elżbietę Żółkiewską oraz Sołtysów. 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było zapoznanie z porządkiem obrad, 

poprosił o potwierdzenie quorum. Stwierdził, że na sali obrad obecnych było 14 radnych (salę 

obrad opuścił radny Pan Marcin Jarosz), więc obrady będą prawomocne i można podejmować 
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uchwały. Powiedział, że porządek obrad został wysłany wraz z zaproszeniami pocztą jak również 

na urządzenia mobilne i radni mieli możliwość zapoznać się z nim, wiec teraz nie będzie go 

odczytywał. Zapytał, czy ma ktoś jakieś wnioski, bądź uwagi do zaproponowanego porządku 

obrad. 

Alicja Bełcik powiedziała, ze chce złożyć wniosek o wprowadzenie punktu: 

 Informacja Wójta Gminy Karczmiska o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Karczmiska za rok szkolny 2023/2024 jako punkt 12, 

do porządku obrad VII sesji Rady Gminy Karczmiska dziewiątej kadencji. 

Michał Walencik zapytał, czy są jeszcze jakieś inne wnioski. Nie było, w związku z powyższym 

poprosił o potwierdzenie quorum (na sale obrad wrócił radny Pan Marcin Jarosz). Stwierdził, że 

na Sali obrad obecnych jest 15 radnych, po czym zarządził głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: wprowadzenia punktu: - Informacja Wójta Gminy Karczmiska 

o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Karczmiska za rok szkolny 2023/2024 jako punkt 

12, do porządku obrad VII sesji Rady Gminy Karczmiska, zgłoszony przez Wójta Gminy 

Karczmiska Panią Alicję Bełcik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

Michał Walencik stwierdził, że wniosek w sprawie wprowadzenia punktu: - Informacja Wójta 

Gminy Karczmiska o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Karczmiska za rok szkolny 

2023/2024 jako punkt 12, do porządku obrad VII sesji Rady Gminy Karczmiska, zgłoszony przez 

Wójta Gminy Karczmiska Panią Alicję Bełcik został przyjęty, po czym odczytał porządek obrad 

po wprowadzonych zmianach. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Karczmiska. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w roku 2024 pomocy finansowej Powiatowi 

Opolskiemu na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2614L Karczmiska-

Wymysłów-Kol. Niezabitów na odcinku dł. 3,910 km”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie petycji Burmistrza Miasta Zakopane dotyczącej zainicjowania 

zmian ustawy Prawo ochrony środowiska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na wykonanie zadania z zakresu 

kultury fizycznej i sportu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Karczmiska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2025”. 
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9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt 

dziecka w Żłobku w Karczmiskach, częściowego zwolnienia od ponoszonych opłat oraz 

ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 

o nazwie Żłobek w Karczmiskach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 

oraz dziennymi opiekunami. 

12. Informacja Wójta Gminy Karczmiska o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Karczmiska za rok szkolny 2023/2024. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o pokryciu części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy niepochodzących z pobranej  opłaty 

za gospodarowanie odpadami. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Wilków w zakresie działań 

związanych z monitoringiem składowiska odpadów w Rogowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia 

podatku rolnego na 2025 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na rok 2025. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na 2025 rok. 

18. Przedstawienie uzasadnienia do określenia wysokości planowanych stawek podatku leśnego 

obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na rok 2025. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

21. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych złożonych w 2024 roku. 

22. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

24. Wolne wnioski i komunikaty. 

25. Zamknięcie obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Karczmiska. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było przyjęcie protokołu z VI sesji Rady 

Gminy. Powiedział, że projekt protokołu jest zamieszczany na urządzeniach mobilnych i każdy 

radny ma obowiązek zapoznania się z nim za pomocą urządzenia mobilnego, bądź na stanowisku 

ds. obsługi Rady Gminy u Pani Eli, bo jest on tam dostępny do wglądu. Zapytał, czy ktoś z 

radnych ma uwagi do protokołu z V sesji Rady Gminy. Uwag nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z VI sesji Rady Gminy Karczmiska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 

Michał Walencik stwierdził, że protokół z VI sesji Rady Gminy IX kadencji został przyjęty. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim były interpelacje i zapytania radnych. 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś interpelacje bądź zapytania oraz przypomniał, że należy je 

składać na piśmie do Przewodniczącego Rady Gminy za pośrednictwem biura rady. Nie było 

żadnych interpelacji, ani zapytań, w związku z tym zamknął ten punkt obrad. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w roku 2024 pomocy finansowej Powiatowi 

Opolskiemu na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2614L 

Karczmiska-Wymysłów-Kol. Niezabitów na odcinku dł. 3,910 km”. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia w roku 2024 pomocy finansowej Powiatowi Opolskiemu na realizację zadania 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 2614L Karczmiska-Wymysłów-Kol. Niezabitów na odcinku 

dł. 3,910 km”. 

Katarzyna Socha powiedziała, że projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych Rady Gminy Karczmiska, więc jak ma ktoś jakieś pytania to proszę je zadawać, a 

ona w miarę możliwości udzieli odpowiedzi. 

Michał Walencik powiedział, że uchwała dotyczy drogi, której część leży na terenie Gminy 

Karczmiska, a część na terenie Gminy Poniatowa. Inwestycja została już zakończona i Gmina 

Karczmiska miała w niej swój udział i teraz należy podjąć taką właśnie uchwałę. Zapytał, czy ma 

ktoś jakieś pytania? Pytań nie było w związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie udzielenia w roku 2024 pomocy finansowej 

Powiatowi Opolskiemu na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2614L 

Karczmiska-Wymysłów-Kol. Niezabitów na odcinku dł. 3,910 km”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/34/2024 w sprawie udzielenia w roku 2024 

pomocy finansowej Powiatowi Opolskiemu na realizację zadania „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2614L Karczmiska-Wymysłów-Kol. Niezabitów na odcinku dł. 3,910 km” 

została podjęta i zamknął ten punkt. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie petycji Burmistrza Miasta Zakopane dotyczącej 

zainicjowania zmian ustawy Prawo ochrony środowiska. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie petycji 

Burmistrza Miasta Zakopane dotyczącej zainicjowania zmian ustawy Prawo ochrony środowiska. 

Powiedział, że ten projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 

przed sesją, na którym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji podjęła stanowisko w tej sprawie, nie 

mniej jednak poprosił obsługę prawną Pana Michała Banię o krótkie przedstawienie tematu. 

Michał Bania powiedział, że w dniu 9 października 2024 r. do Urzędu Gminy wpłynęła od 

Burmistrza Miasta Zakopane „petycja w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie inicjatywy 

ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz Rozporządzenia 

Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna spełniać 

miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową”. Autor petycji domaga się zmiany 

przepisów ustawy i rozporządzenia poprzez wprowadzenie mechanizmu, zgodnie z którym 

będzie istniała możliwość weryfikacji jakości powietrza w miejscowościach, które sąsiadują ze 

sobą oraz położone są na obszarze tego samego województwa, o ile łączna liczba mieszkańców 

tych miejscowości jest większa niż 25 tysięcy, gdy miejscowości te położone są na terenie 

województwa, w których jednocześnie wskaźnik intensywności ruchu turystycznego jest wyższy 

niż średni dla terytorium Polski. Dodatkowo zawnioskowano do wystąpienia Rady Gminy 

Karczmiska z petycją tożsamej treści do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii 

Prezesa Rady Ministrów. 

Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna 

spełniać miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową wprowadza następujące 

przesłanki, których spełnienie pozwala na wprowadzenie takiej opłaty tj. przesłanki: 

1) klimatyczne, 

2) krajobrazowe, 

3) umożliwiające pobyt osób w celach turystycznych, wypoczynkowych lub szkoleniowych.  

Uzasadniając żądanie petycji wskazano - w zakresie wypełnienia przesłanki klimatycznej, że 

aktualnie funkcjonujące przepisy warunkują możliwość pobierania opłaty miejscowej w sytuacji 

gdy spełnione są następujące parametry: 

- dopuszczalnych poziomów niektórych substancji w powietrzu, 

- dopuszczalnych poziomów pól elektromagnetycznych. 

Autor petycji wskazuje na odmienne podejście ustalania w/w parametrów. Otóż w zakresie 

jakości powietrza parametry te ustalane są dla całego obszaru strefy w rozumieniu art. 87 ust 2 

Prawa ochrony środowiska, który stanowi, że: „Strefy, w których dokonuje się oceny jakości 

powietrza, stanowią: 

1) aglomeracje; 

2) miasta; 

3) pozostały obszar województwa niewchodzący w skład aglomeracji i miast.” 
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Ponadto strefy, w których dokonuje się oceny jakości powietrza, oraz ich nazwy, kody i obszary 

określa załącznik do ustawy.  

Natomiast jeżeli chodzi o weryfikację dopuszczalnego poziomu pola 

elektromagnetycznego – jego weryfikacja odbywa się bezpośrednio na terenie danej 

miejscowości, a nie w sposób analogiczny jak dotyczy to weryfikacji jakości powietrza. 

Autor petycji wskazuje, że sposób ustalania dopuszczalnego poziomu niektórych 

substancji w powietrzu może być krzywdzący dla miejscowości, na terenie których brak źródeł 

zanieczyszczeń ale położonych w strefie, w której takie źródła (np. w innych miejscowościach) 

się znajdują. Przez to limity substancji niepożądanych są przekraczane.  

Postulowana zmiana przepisów zakłada możliwość weryfikacji jakości powietrza w danej 

jednostki samorządu terytorialnego, czy grupie jednostek, na wniosek jej organu wykonawczego. 

Taki wniosek miałby być rozstrzygany przez Głównego Inspektora Ochrony Środowiska, a 

wynik postępowania zainicjowanego takim wnioskiem skutkowałby wydaniem decyzji 

administracyjnej, podlegającej kontroli sądowej. Intencją autora petycji jest więc uzyskanie 

wpływu na możliwość ustalania pozytywnych przesłanek do wprowadzenia opłaty miejscowej, 

poprzez uzyskanie statusu strony postępowania administracyjnego w tym przedmiocie.  

Niezależnie od intencji autora petycji, należy zwrócić uwagę na fakt, że uzasadnione 

wydaje się dotychczasowe zróżnicowanie sposobu weryfikacji badania jakości powietrza oraz 

występowania pół elektroenergetycznych. O ile bowiem te ostatnie są emitowane stacjonarnie 

przez konkretne urządzenia czy instalacje i nie przemieszczają się, o tyle jakość powietrza zależy 

nie tylko od położenia źródeł zanieczyszczeń, ale również chociażby od kierunku wiatru czy 

ukształtowania terenu. Dlatego dotychczasowe regulacje zakładające weryfikację jakości 

powietrza dla określonych obszarów, a nie tylko poszczególnych miejscowości wydają się 

racjonalne. Skoro takie założenie towarzyszyło ustawodawcy, to należy poddać pod wątpliwość 

zasadność wprowadzania zmian umożliwiających weryfikację czy ingerencję w sposób i 

metodologię ustalania jakości powietrza przez poszczególne i bezpośrednio zainteresowane 

gminy, zwłaszcza w kontekście interesu odbiorców ewentualnych usług turystycznych 

świadczonych w tych miejscowościach. W świetle powyższych uwag w ocenie Rady Gminy 

stanowisko autora petycji nie jest uzasadnione. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania. Pytań nie 

było, w związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie petycji Burmistrza Miasta Zakopane 

dotyczącej zainicjowania zmian ustawy Prawo ochrony środowiska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 
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Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/35/2024 w sprawie petycji Burmistrza 

Miasta Zakopane dotyczącej zainicjowania zmian ustawy Prawo ochrony środowiska 

została podjęta i zamknął ten punkt. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na wykonanie zadania z 

zakresu kultury fizycznej i sportu. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej na wykonanie zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu. 

Poprosił Inspektora ds. oświaty Pana Sławomira Goliszka, o krótkie przedstawienie projektu 

uchwały i uzasadnienia. 

Sławomir Goliszek powiedział, że od 2011 r. na terenie Gminy Karczmiska tj. w Karczmiskach 

Pierwszych funkcjonuje wielofunkcyjny kompleks sportowy przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym w Karczmiskach wybudowanym w ramach programu „Moje Boisko – Orlik 

2012”. Od tego okresu Gmina Karczmiska, co roku współfinansuje działalność tego obiektu i 

przekazuje na bieżącą działalność kwotę w wysokości 20 000,00 zł. Zarządcą obiektu w imieniu 

Powiatu Opolskiego jest Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

w Karczmiskach, który odpowiada za funkcjonowanie i utrzymanie bieżące obiektu. Po podjęciu 

przez Radę Gminy Karczmiska uchwała zostanie przekazana Staroście Opolskiemu, 

a szczegółowy zakres zadania na 2025 r., w tym obowiązki stron zostaną określone w umowie 

pomiędzy Zarządem Powiatu, a Wójtem Gminy Karczmiska. Wójt Gminy rekomenduje, zgodnie 

z § 1 projektu uchwały udzielenie Powiatowi Opolskiemu na 2025 r. pomocy finansowej 

w wysokości 20 000,00 zł. Podjęcie uchwały jest celowe i zgodne z obowiązującymi przepisami. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie. Pytań nie 

było, w związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na 

wykonanie zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/36/2024 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej na wykonanie zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu została podjęta i 

zamknął ten punkt. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Karczmiska z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2025”. 
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Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

„Programu współpracy Gminy Karczmiska z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025”. Poprosił Inspektora 

ds. oświaty Pana Sławomira Goliszka, o krótkie przedstawienie projektu uchwały i uzasadnienia. 

Sławomir Goliszek powiedział, że na podstawie art. 5a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie organ stanowiący JST uchwala, po konsultacjach z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 (zwanymi dalej NGO), 

roczny program współpracy. Program współpracy jest dokumentem określającym zasady polityki 

realizowanej przez organ administracji publicznej wobec sektora pozarządowego i jest uchwalany do 30 

listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania programu. Projekt Uchwały Rady Gminy 

Karczmiska stanowi zatem wypełnienie tego obowiązku. 

Konsultacje programu zostały ogłoszone przez Wójta Gminy Karczmiska 2 października 2024r. zgodnie z 

§ 2, 3 i 4 Uchwały Nr XLIX/285/2023 Rady Gminy Karczmiska z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie 

określania szczegółowego sposobu konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji 

(Dz. Urz. Woj. Lub. poz. 3473) i Zarządzeniem Nr 101/2024 Wójta Gminy Karczmiska z dnia 2 

października 2024 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu uchwały Programu współpracy 

Gminy Karczmiska z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2025. 

Ogłoszenie o konsultacjach umieszczone zostało na stronie internetowej Urzędu Gminy Karczmiska, w 

Biuletynie Informacji Publicznej, na tablicy ogłoszeń w Urzędzie oraz zostało przekazane pisemnie do 

organizacji pozarządowych z terenu Gminy Karczmiska. 

Formami konsultacji była możliwość wyrażania opinii i składania uwag do projektu w formie pisemnej, w 

tym w formie elektronicznej poprzez e-mail Urzędu Gminy: sekretariat@poczta.karczmiska.pl. W 

terminie od 4 października 2024 r. do 18 października 2024 r. uprawnione organizacje pozarządowe  

mogły zgłaszać uwagi i opinie do programu. Uwag i opinii nie zgłoszono. Sprawozdanie z konsultacji 

zostało zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy, BIP i tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy 

Karczmiska. W związku z tym, że przyjęcie programu zostało poprzedzone konsultacjami – przyjęcie 

programu należy uznać za zasadne i zgodne zobowiązującymi przepisami. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie. Pytań nie 

było, w związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Karczmiska 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2025”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 

mailto:sekretariat@poczta.karczmiska.pl
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Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/37/2024 w sprawie „Programu współpracy 

Gminy Karczmiska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2025” została podjęta i zamknął ten punkt. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 

pobyt dziecka w Żłobku w Karczmiskach, częściowego zwolnienia od ponoszonych 

opłat oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w 

Żłobku. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w Żłobku w 

Karczmiskach, częściowego zwolnienia od ponoszonych opłat oraz ustalenia maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku. Poprosił Inspektora ds. oświaty Pana 

Sławomira Goliszka, o krótkie przedstawienie projektu uchwały i uzasadnienia. 

Sławomir Goliszek powiedział, że zgodnie z obowiązującą ustawą o opiece nad dziećmi w wieku do 

lat 3 Rada Gminy ustala wysokości opłaty za pobyt dziecka w żłobku, częściowego zwolnienia od 

ponoszonych opłat oraz ustala maksymalną wysokość opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku. 

Uzasadnieniem propozycji zmiany wysokości opłaty stałej oraz wysokości wyżywienia w Żłobku w 

Karczmiskach są stale rosnące koszty utrzymania dziecka. Według kalkulacji sporządzonej w gminnym 

żłobku na podstawie danych za okres styczeń czerwiec 2024 r. średniomiesięczne koszty jednego miejsca 

w żłobku wynoszą: 2 010,20 zł, z czego gmina ponosi koszt 1 321,93 zł (65,76%), natomiast rodzice 

688,27 zł (34,24%). Aktualnie opłata stała w żłobku określona została na 16% obowiązującego 

minimalnego wynagrodzenia za pracę ustalonego za pracę, obowiązującego w danym roku 

kalendarzowym. Od lipca 2024 r. wysokość opłaty stałej w żłobku wynosi – 688,00 zł. Miesięczne koszty 

wyżywienia wynoszą 9 zł na dzień. W związku z rosnącymi kosztami artykułów spożywczych, wzrostem 

kosztów mediów oraz otrzymaną kalkulacją ze żłobka na podstawie danych z okresu styczeń czerwiec 

2024 r. średnie koszty za wyżywienie w żłobku wynoszą 281,83 zł /miesiąc/dziecko. Z czego rodzic 

153,30 zł (54,39%). Uwzględniając rok do roku koszty wyżywienia w 2023 r. w stosunku do 2024 r. 

wzrosły o ok. 20 zł na dziecko miesięcznie. Ogółem na utrzymanie 48 dzieci uczęszczających do żłobka 

Gmina wydatkowała kwotę w okresie styczeń czerwiec 2024 r.: 648 358, 42 zł, a uzyskała dochody w 

wysokości 198 220,46 zł za pobyt oraz 44 151, 42 zł za wyżywienie. Aktualny plan na 2024 r. zakłada 

wydatki na poziomie 1 403 757,55 zł a planowane dochody w wysokości 453 000,00 zł. Jednocześnie 

należy podkreślić, że w związku z ustawą z 15 maja 2024 r. o wspieraniu rodziców w aktywności 

zawodowej oraz wychowaniu dziecka – „Aktywny rodzic” (Dz.U. poz. 858) od 1 października 2024 r. 

rodzice będą mieli możliwość uzyskania świadczenia „Aktywnie w żłobku”, które zastąpi dotychczasowe 

dofinansowanie 400 zł z ZUS wypłacanego z Rodzinnego Kapitału Opiekuńczego. Będzie to 

dofinansowanie dla rodziców, którzy korzystają z usług żłobka i na ich wniosek ZUS przekaże opłatę na 

konto żłobka. Środki będą przelewane w terminie do końca miesiąca, za miesiąc poprzedni i stanowić 

będą wsparcie ponoszonych przez rodziców kosztów pobytu dziecka w żłobku w wysokości 1500,00 zł 

miesięcznie. W związku z powyższym Wójt Gminy wnosi o ustalenie kwoty opłaty za żłobek od 1 

stycznia 2025 r. w wysokości 1 500,00 zł miesięcznie na 1 dziecko uczęszczające do placówki oraz 12,00 

zł za wyżywienie dziecka dziennie. Zgodnie z projektem opłatę stałą pokryje w całości świadczenie w 

wysokości 1500,00 zł „Aktywnie w żłobku” otrzymane z ZUS. Zwiększenie wysokości opłaty nie 



 

PROJEKT  ORG.0002.10.2024 

10 
 

spowoduje obciążenia rodziców dzieci objętych opieką w żłobku, którzy będą beneficjentami ustawy 

„Aktywny Rodzic", koszty opieki w żłobku będą bezpłatne, a rodzice poniosę jedynie koszty wyżywienia. 

Maksymalną stawkę żywieniową z 9,00 zł na dzień podnosi się o 3,00 zł i od 1 stycznia 2025 r. będzie 

wynosiła 12,00 zł dziennie. Będzie to pewien wzrost kosztów opłaty dla rodziców za wyżywienie dzieci 

uczęszczających do żłobka. Podjęcie uchwały jest celowe i zasadne oraz zgodne z obowiązującymi 

przepisami. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie. Pytań nie 

było, w związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

opłaty za pobyt dziecka w Żłobku w Karczmiskach, częściowego zwolnienia od ponoszonych 

opłat oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/38/2024 w sprawie ustalenia wysokości 

opłaty za pobyt dziecka w Żłobku w Karczmiskach, częściowego zwolnienia od 

ponoszonych opłat oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w 

Żłobku została podjęta i zamknął ten punkt. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 

o nazwie Żłobek w Karczmiskach. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Żłobek w 

Karczmiskach. Poprosił Inspektora ds. oświaty Pana Sławomira Goliszka, o krótkie 

przedstawienie projektu uchwały i uzasadnienia. 

Sławomir Goliszek powiedział, że zgodnie z obowiązującą ustawą o opiece nad dziećmi w 

wieku do lat 3 żłobki Gminy mogą tworzyć żłobki w formie samorządowych jednostek 

budżetowych. Utworzenie żłobka następuje na podstawie Uchwały Rady Gminy, która nadaje też 

statut żłobkowi. Żłobek w Karczmiskach rozpoczął funkcjonowanie od grudnia 2015 r. Ustawą z 

dnia 15 maja 2024 r. o wspieraniu rodziców w aktywności zawodowej oraz w wychowaniu 

dziecka – „Aktywny rodzic” dokonano zmiany w ustawie o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 

i zobowiązano Gminy do aktualizacji statutów żłobków. Aktualizacja ma dotyczyć 

uwzględnienia w statucie preferencji przyjmowania dzieci do żłobka niepełnosprawnych jaki 

dzieci z rodzin wielodzietnych. Wójt Gminy rekomenduje do przyjęcia Projekt Uchwały, która w 

§ 1 uwzględnia dzieci niepełnosprawne i z rodzin wielodzietnych, które będą preferowane w 
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przyjmowaniu do żłobka. Podjęcie uchwały jest celowe i zasadne oraz zgodne z obowiązującymi 

przepisami. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie. Pytań nie 

było, w związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej o nazwie Żłobek w Karczmiskach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/39/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Żłobek w Karczmiskach została podjęta i zamknął 

ten punkt. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

Poprosił Inspektora ds. oświaty Pana Sławomira Goliszka, o krótkie przedstawienie projektu 

uchwały i uzasadnienia. 

Sławomir Goliszek powiedział, że zgodnie z obowiązującą ustawą o opiece nad dziećmi w 

wieku do lat 3 żłobki Gmina po utworzeniu żłobka opracowuje plan nadzoru nad żłobkami i 

innymi instytucjami sprawującymi opiekę nad dziećmi w wieku do lat 3. Żłobek w Karczmiskach 

rozpoczął funkcjonowanie od grudnia 2015 r. i w tym samym roku przyjęto plan nadzoru nad 

żłobkami. Zgodnie z uchwałą rady Gminy żłobek był kontrolowany 1 raz w roku przez 

upoważnionego pracownika Urzędu Gminy oraz był sporządzany protokół z czynności 

nadzorczych. Od 2015 r. zmieniały się kilkakrotnie zapisy ustawy o opiece nad dziećmi w wieku 

do lat 3 i uchwała nasza straciła aktualność. Ustawą z dnia 15 maja 2024 r. o wspieraniu 

rodziców w aktywności zawodowej oraz w wychowaniu dziecka – „Aktywny rodzic” dokonano 

zmiany w ustawie o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 i zobowiązano Gminy do aktualizacji 

planu nadzoru żłobków. W zmienionym przepisie dodano obowiązek obniżenia opłaty rodzica za 

pobyt dziecka w żłobku, klubie dziecięcym lub u dziennego opiekuna w związku z otrzymaniem 

świadczenia „aktywnie w żłobku”, o którym mowa w ustawie z dnia 15 maja 2024 r. o 

wspieraniu rodziców w aktywności zawodowej oraz w wychowaniu dziecka – „Aktywny 

Rodzic” oraz spełnianiu przez żłobek (klub dziecięcy, czy dziennego opiekuna) standardów 

opieki nad dziećmi. Wójt Gminy rekomenduje przyjęcie projektu Uchwały dot. nadzoru nad 

żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami z uwzględnieniem zapisów 

zmienionej ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 ustawą „Aktywny Rodzic”. Podjęcie 

uchwały jest celowe i zasadne oraz zgodne z obowiązującymi przepisami. 
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Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie. Pytań nie 

było, w związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/40/2024 w sprawie przyjęcia planu nadzoru 

nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami została podjęta i zamknął ten 

punkt. 

12. Informacja Wójta Gminy Karczmiska o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Karczmiska za rok szkolny 2023/2024. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim była informacja Wójta Gminy 

Karczmiska o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Karczmiska za rok szkolny 2023/2024. 

Poprosił Inspektora ds. oświaty Pana Sławomira Goliszka, o krótkie przedstawienie informacji. 

Sławomir Goliszek powiedział, że zgodnie z art. 11 ust. 7 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. 

Prawo oświatowe (Dz. U. z 2024 r. poz. 737 ze zm.) Wójt Gminy przedstawia informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych Gminy Karczmiska za rok szkolny 2023/2024. Informacje zostały 

opracowane na podstawie:  

1) systemu informacji oświatowej,  

2) arkusza organizacyjnego Zespołu Szkół w Karczmiskach na rok szkolny 2023/2024, 

3) informacji uzyskanych z Urzędu Gminy oraz z Zespołu Szkół w Karczmiskach czy OPS  

w Karczmiskach.  

Struktura organizacyjna jednostek oświatowych prowadzonych przez Gminę Karczmiska w roku 

szkolnym 2023/2024 funkcjonuje w oparciu o Zespól Szkół w Karczmiskach, w skład którego 

wchodzą następujące placówki:  

1) Przedszkole (wielooddziałowe) z siedzibą w Karczmiskach – zwane dalej przedszkolem (P),  

2) Szkoła Podstawowa im. Macieja Rataja w Karczmiskach – zwana dalej szkołą podstawową 

(SP).  
Dane dotyczące stanu realizacji zadań oświatowych w roku 2023/2024 przedstawione są w 

informacji w postaci wskaźników ujętych w 30 tabelach, a w podsumowaniu ujęto najważniejsze 

sprawy dotyczące zadań oświatowych tego okresu i najbliższe plany oświatowe. 

Stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół w Karczmiskach pełni Pan Piotr Długosz do 31 sierpnia 

2026 r.  

I. ORGANIZACJA PRACY PRZEDSZKOLA I SZKOŁY PODSTAWOWEJ. 

1. Liczba dzieci zameldowanych w gminie do P i SP. 

Tabela nr 1. Liczba zameldowanych dzieci i uczniów  

https://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegladarka.asp?qdatprz=26-09-2022&qindid=4186&qindrodzaj=20&qprodzaj=0&qprok=2021&qpnr=1082&qppozycja=1082
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Wyszczególnienie 
Rok 

urodz. 

Lat / 

klasa 
Liczba  Liczba zameldowanych 

Przedszkole 

2020 3 49 

214 
2019 4 54 

2018 5 54 

2017 6 57 

Szkoła Podstawowa 

2016 I 51 

448 

2015 II 50 

2014 III 57 

2013 IV 53 

2012 V 51 

2011 VI 50 

2010 VII 64 

2009 VIII 72 

W porównaniu z rokiem ub. więcej jest o 7 uczniów w P i mniej o 9 uczniów w SP. 

2. Dzieci w P.  

1) Liczba dzieci uczęszczających do P i oddziałów przedszkolnych  

Tabela nr 2. Liczba dzieci uczęszczających do przedszkola i oddziałów przedszkolnych  

Lp. Grupy przedszkolne 
2017 

6 l. 

2018 

5 l. 

2019 

4 l. 

2020 

3 l. 
Razem 

Liczba 

oddziałów 

1. Karczmiska 50 46 46 30 173 7 

 Razem 50 46 46 30 173 7 

W roku ub. do P uczęszczało 172 dzieci w 7 oddz. Ilość oddziałów taka sama i nastąpił wzrost o 

1 dziecko. Wśród 173 dzieci w przedszkolu: 11 uczęszczało spoza Gminy i 6 dzieci z Ukrainy.  

2) Średnie liczebności dzieci na oddział w przedszkolu. 

Tabela nr 3. Średnie liczebności dzieci na oddział w P. 

Lp. Grupy przedszkolne Liczba oddziałów Liczba dzieci Średnia na oddział 

1. Karczmiska 7 173 24,71 

 Razem 7 173 24,71 

W roku ub. średnia na oddział: 24,57. Ilość dzieci na oddział wykorzystana prawie maksymalnie 

(7 grup x 25 dzieci = 175 dzieci, a jest 173 dzieci). 

3) Liczba przeliczeniowych etatów nauczycielskich przypadająca na 1 oddział w P. 

Tabela Nr 4. Liczba przeliczeniowych etatów nauczycielskich przypadająca na 1 oddział w P. 

Rok szkolny 2023/2024 

Lp. Nazwa placówki Liczba oddziałów 
Etaty 

pedagogiczne 
Średnia na oddział 

1. Przedszkole  7 10,5 1,5 

W roku ub. było 7 oddziałów i 172 dzieci w przedszkolu, było 12,66 etatów pedagogicznych a 

średnia 1,81.  
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4) Odsetek dzieci w P korzystających ze świetlicy szkolnej i stołówki szkolnej. 

Tabela nr 5. Odsetek dzieci w P korzystających ze świetlicy szkolnej i stołówki szkolnej. 

Lp. Nazwa placówki 
Liczba 

dzieci 

Korzystający ze 

świetlicy 
% 

Korzystający ze 

stołówki (obiad) 
% 

2. Przedszkole  173 0 0 145 83,8 

W roku ub. ilość dzieci korzystających ze świetlicy 0, ze stołówki 143 (wzrost o 2 dzieci). Dzieci 

w przedszkolu korzystają też z drugiego śniadania i podwieczorku.  

5) Odsetek dzieci dowożonych do P. 
Tabela nr 6. Odsetek dzieci dowożonych do P (uprawnione tylko 5 i 6 latki). 

Lp. Nazwa placówki 
Liczba 

oddziałów 
Liczba dzieci 

Liczba dzieci 

dowożonych  
% 

1. Przedszkole  7 173 28 16,18 

W roku ub. dowożono do przedszkola: 39 dzieci, nastąpił spadek o 11 dzieci w stosunku do 

bieżącego. 

Ilość dzieci dowożonych w poszczególnych miesiącach zmieniała się.  

3. Uczniowie w SP.   

1) Uczniowie w SP – liczba oddziałów (lo) i liczba uczniów (lu). 

Tabela nr 7. Uczniowie w SP - liczba oddziałów (io) i liczba uczniów . 

Lp. Nazwa placówki lo lu 
Klasa 

I II III IV V VI VII VIII 

1. Szkoła Podstawowa  17 383 45 51 52 42 51 45 56 41 

 Razem  17 383 45 51 52 42 51 45 56 41 

W ramach 17 oddziałów: 14 było ogólnodostępnych (w tym 4 klasy sportowe) oraz 2 oddziały 

integra-cyjne Wśród 383 uczniów 13 chodziło z Ukrainy. W roku ub. w ramach 17 oddziałów do 

szkoły uczęszczało 386 uczniów – spadek ilości uczniów o 3. 

2) Średnie liczebności uczniów w SP na oddział. 

Tabela nr 8. Średnie liczebności uczniów w SP na oddział. 

Lp. Placówka 
Liczba 

oddziałów 
Liczba uczniów Średnia na oddział 

1. Szkoła Podstawowa  17 383 22,52 

 Razem 17 383 22,52 

W roku ub. średnie wyniosła 22,71 (spadek o 3 uczniów w szkole). 

3) Liczba przeliczeniowych etatów nauczycielskich przypadająca na 1 oddział w SP. 

Tabela nr 9. Liczba przeliczeniowych etatów nauczycielskich przypadająca na 1 oddział w SP. 

Lp. Placówka Liczba oddziałów 
Etaty 

pedagogiczne 
Średnia na oddział 

1. Szkoła Podstawowa  17 44,89 2,64 

W roku ub. etatów było 47,62 a średnia przypadająca na oddział była 2,80.  
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4) Odsetek uczniów korzystających ze świetlicy szkolnej i stołówki szkolnej.  

Tabela nr 10. Odsetek uczniów korzystających ze świetlicy szkolnej i stołówki szkolnej. 

Lp. Nazwa placówki 
Liczba 

uczniów 

Korzystający 

ze świetlicy 
% 

Korzystający ze 

stołówki (obiad) 
% 

1. Szkoła Podstawowa 383 280 
73,1

0 
281 73,37 

W ub. r. na 386 uczniów ze świetlicy korzystało 249 uczniów i ze stołówki 290 uczniów (w b.r. 

lekko wzrosła o ilość korzystających ze świetlicy o 31 i spadła ilość korzystających ze stołówki o 

9). 

5) Odsetek uczniów dowożonych do SP. 

Tabela nr 11. Odsetek uczniów dowożonych do SP. 

Lp. Placówka 
Liczba 

oddziałów 

Liczba uczniów 

w szkole 

Liczba uczniów 

dowożonych  
% 

1. Szkoła Podstawowa 17 383 261 68,15 

W roku ub. dowożono do szkoły podstawowej 265 dzieci tj. spadek o 4 uczniów. W ramach 

dowozów dowożeni są też autobusami uczniowie ze SOSW w Karczmiskach (5) oraz dzieci ze 

SP busem (drogami, po których nie może przejechać autobus). Ilość dzieci dowożonych w 

poszczególnych miesiącach zmieniała się. Za organizację dowozu uczniów do szkół i placówek 

oświatowych w Gminie odpowiada ZGK Sp. z o.o. w Karczmiskach (realizuje zadanie własne 

Gminy).  

4. Pracownicy pedagogiczni (nauczyciele) i pracownicy niepedagogiczni (administracji i 

obsługi) w P i SP. 

1) Struktura zatrudnienia nauczycieli wg awansu zawodowego w P i SP wg SIO.  

Tabela nr 12. Struktura zatrudnienia nauczycieli wg awansu zawodowego w P i SP wg SIO.  

 

Wyszczególnienie Ogółem 
Przed-

szkole 

Szkoła 

Podst. 

Stopnie awansu zawodowego 

Początkujący 

(bez stopnia) 
M D 

Ilość nauczycieli 57 11 46 5 8 44 

W ub. r. było 48 nauczycieli w szkole podstawowej i 11 w przedszkolu (razem 59). 

 

2) Tygodniowa liczba godzin lekcyjnych i zajęć dodatkowych przypadająca na ilość etatów 

pedagogicznych (przeliczeniowych) w P i SP. 

Tabela nr 13. Tygodniowa liczba godzin lekcyjnych i zajęć dodatkowych przypadająca na ilość 

etatów pedagogicznych (przeliczeniowych) w P i SP.  

 

Wyszczególnienie Godzin ogółem 
Etatów pedagogicznych 

przeliczeniowych 

Przedszkole 333,00 10,5 

Szkoła Podstawowa 964,00 44,89 

Razem  1 297,00 55,39 
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W roku ub. było: 1 261,00 godz. i 60,28 etatów przeliczeniowych. Ilość godzin wzrosła o 36 

godzin (dodatkowe godziny związane z dodatkowymi orzeczeniami z poradni) i spadła o 4,89 

etatu przeliczeniowego.  

 

3) Wysokość wydatków na dokształcanie zawodowe nauczycieli w P i SP. 

Tabela Nr 14. Średnie wydatki na dokształcanie zawodowe nauczycieli w P i SP.  
 

Wyszczególnienie Wydatki na dokształcanie zawodowe 

Przedszkole 

Szkoła Podstawowa 
34 577,60 

Zespół Szkół 34 577,60 

W porównaniu z rokiem ub. wydatki spadły o 851,40 zł.    

 

4) Wysokość wynagrodzeń w wydatkach na pracowników pedagogicznych i niepedagogicznych  

w P i SP. 

Tabela 15. Wysokość wynagrodzeń w bieżących wydatkach na przeliczeniowych pracowników 

pedagogicznych i niepedagogicznych (administracji i obsługi) w P i SP.  
 

Wyszczególnienie Bieżące wydatki na oświatę 
Wysokość wynagrodzeń 

z pochodnymi 
% 

Pracownicy pedagogiczni  
10 117 077,79 

7 232 840,89 71,49 

Pracownicy niepedagogiczni 2 226 178,36 22,00 

Razem 10 117 077,79 9 459 019,25 93,49 

Wydatki bieżące na oświatę spadły w porównaniu z rokiem ub. o 1 397 572,89. Razem wysokość 

wynagrodzeń z pochodnymi wzrosła o 1 967 168,27 zł co stanowi 28,43%.  

 

5) Liczba przeliczeniowych pracowników pedagogicznych i niepedagogicznych w P i SP . 

Tabela nr 16. Liczba przeliczeniowych pracowników pedagogicznych i niepedagogicznych  

w P i SP.  
 

Wyszczególnienie 
Liczba etatów 

pedagogicznych 
% 

Liczba etatów 

nie 

pedagogicznych 

% Razem 

Przedszkole + 

Szkoła Podstawowa 
55,39 65,64 29,00 34,36 100 

 

W porównaniu z rokiem ub. liczba etatów pedagogicznych spadła o 4,89 etatu a ilość etatów 

niepedagogicznego taka sama. Etaty niepedagogiczne to stanowiska urzędnicze, pomocnicze i 

obsługi oraz pomoc nauczyciela.  

III. FINANSOWANIE ZADAŃ OŚWIATOWYCH.  

Dochody i wydatki na oświatę. Tabela nr 17. Dochody i wydatki na oświatę.  
 

Lp. Wyszczególnienie Kwota w zł Uwagi 

I. Dochody ogółem: 6 794 975,13  

1. Subwencja oświatowa 5 334 401,00  

2. 
Wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego 
69 574,80  
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3. 
Dotacja z budżetu państwa na wychowanie 

przedszkolne 
193 428,80   

4. 
Zwrot dotacji od innych gmin za uczęszczanie dzieci 

do Przedszkola w Karczmiskach 
86 688,00  

 Razem (poz. 1-4): 5 684 092,60  

5. Inne dochody:   

 Wpływy z opłat za wyżywienie w przedszkolu. 241 707,94  

 Wpływy z opłat za wyżywienie w Szk. Podst.  282 353,60  

 
Wpływy z odsetek za opóźnienie wpłat i koszty 

upomnień 
164,00  

 Mozaika Przyjaźni  8 480,00  

 Aktywna Tablica 35 000,00  

 Narodowy Program Czytelnictwa 12 000,00  

 Erasmus 75 527,17  

 Ogólnopolski Festiwal Kolęd 1 050,00  

 Dotacja na zakup podręczników dla uczniów.  47 754,34  

 
Dotacja na zakup podręczników dla uczniów  

niepełnosprawnych. 
10 215,94  

 
Środki z Funduszu Pomocy na edukację dzieci z 

Ukrainy  
384 903,00  

 
Pozostałe (opłaty za duplikaty, refundacja 

młodocianych). 
11 726,54  

 Razem inne dochody: 1 110 882,53  

II. Wydatki ogółem: 10 894 363,14  

1. Przedszkole 2 437 599,30  

2. 

Szkoła Podstawowa w tym: 

Erasmus – 65 678 ,31 

Narodowy Program Czytelnictwa - 15 000,00 

Aktywna Tablica – 43 750,00 

5 996 091,28  

3. Dowóz uczniów (w tym niepełnosprawnych) 634 899,76  

4. Dokształcanie nauczycieli 34 578,20  

5. Stołówka  649 936,47  

6. 
Specjalna organizacja nauki w szkole  

i przedszkolu 
485 152,43  

7. 
Zapewnienie uczniom bezpłatnych podręczników i 

materiałów edukacyjnych 
47 754,34  

8. Festiwal Kolęd 3 360,00  

9. Mozaika Przyjaźni 84 80,21  

10. Wyjazd grupy robotycznej do Panamy 58 423,07  

11. ZFŚS nauczycieli emerytów 98 885,31  

12. Świetlica  428 986,83  

13. 
Pomoc uczniom niepełnosprawnym w formie zakupu 

podręczników i materiałów edukacyjnych.  
10 215,94  

III. Dochody - Wydatki (I – II = III) - 4 099 388,01  

Wydatki na Halę Sportową 

1. Hala sportowa (część inwestycyjna) 6 613 391,04  

2. Hala sportowa (część bieżąca) 78 920,45  
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W porównaniu z rokiem ubiegłym: dochody wzrosły o 903 305,09 zł a wydatki spadły  

o 620 287, 54 zł. Za rok ub. dochody minus wydatki wyniosły – 5 622 726,64 zł.   

 

1. Jednorazowy Dodatek Uzupełniający (JDU).  

Tabela nr 18. Jednorazowy dodatek uzupełniający (wypłacany nauczycielom w sytuacji nie 

osiągnięcia średnich na poszczególnych stopniach awansu zawodowego). 
 

WYSZCZEGÓLNIENIE 
Wydatki w zł 

2022 2023 

JDU 10 694,12 0,00 

 

Za 2022 r. JDU dla nauczycieli dyplomowanych wyniósł 10 649,12 i został wypłacony w 

styczniu 2023 r. Za 2023 r. JDU nie wypłacano dla nauczycieli z terenu Gminy.  

 

Inne zadania i projekty realizowane na rzecz uczniów z terenu Gminy Karczmiska: 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Karczmiskach: 

1) Program wieloletni „Posiłek w szkole i w domu” – udzielono wsparcia potrzebującym na 

łączną kwotę 21 728,40 zł (środki Wojewody) i 5 432,10 zł środki własne, pomocą w formie 

wypłaty zasiłków celowych objęto: 24 osoby i 24 rodzin, udzielono 40 świadczeń, w tym 

posiłki dla 16 osób, liczba wypłaconych świadczeń 1914, średni koszt posiłku wyniósł 5,26 

zł, a średni koszt świadczenia pieniężnego to 427,50 zł (kwota dotacji wzrosła o ponad 2 tys. 

zł a liczba wypłaconych świadczeń spadła niewiele), 

2) Dofinansowanie sytemu świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym 

(zasiłki i stypendia szkolne) – OPS Karczmiska przekazał na świadczenia uczniom 21 925,37 

zł (środki Wojewody) 7 728,66 zł (środki własne), pomocą w formie stypendiów objęto 85 

uczniów (spadła kwota dotacji w porównaniu z rokiem ub. o ponad 20 tys. zł o 14 uczniów 

uprawnionych do otrzymania stypendiów). 

 

Projekty zewnętrzne realizowane przez SP.  
Tabela nr 19. Projekty zewnętrzne realizowane przez szkołę podstawową.  

Lp. Nazwa projektu Kwota w zł 

1. 

Projekt  „Mozaika Przyjaźni” – środki bezzwrotne z IOM. Założeniem projektu 

była integracja dzieci z Polski i Ukrainy uczących się w Zespole Szkół w 

Karczmiskach oraz integracji osób dorosłych i dzieci podczas wykonywanych 

działań. Cykl warsztatów ceramicznych i tworzenia mozaiki. 

8 480,21 

2. 

Projekt „Erasmus + Sgd-able” realizowany w Szkole Podstaw. od 01.09.2020 r.  

do 31.08.2023 r. Projekt finansowany ze Środków  UE bezzwrotnie. Projekt ma na 

celu wymianę międzynarodową, poznanie kultur i potraw regionalnych oraz 

doskonalenie umiejętności porozumiewania się językami obcymi. Kraje: 

Hiszpania, Włochy, Chorwacja, Rumunia. 

65 678,31 

3. 
VI Ogólnopolski Festiwal Kolęd i Pastorałek w Karczmiskach 2023 – wsparcie 

Lubelskiego Kuratora Oświaty w kwocie 1 050,00 zł; wkład własny 2 310,00  
3 360,00 

4.  
Rządowy program „Aktywna Tablica” – dotacja celowa udzielona z budżetu 

państwa – 35 000,00; wkład własny – 8 750,00 
43 750,00 

5.  

„Coraz Lepsi” – Projekt w ramach Działania 10.3 Kształcenie ogólne Priorytetu X 

Lepsza edukacja Programów Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 – 

rok szkolny 2023/2024 ( od kwietnia 2024 do 31 sierpnia 2024) 
507 962,69 
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Lp. Nazwa projektu Kwota w zł 

Razem 629 231,21 

Inwestycje i remonty.  

 

Tabela nr 20. Inwestycje i remonty w przedszkolu i szkole podstawowej.  
 

Wyszczególnienie 
Wydatki 

bieżące 
Inwestycje Remonty Uwagi 

Przedszkole + 

Szkoła Podstawowa 
10 117 077,79 78 920,45 0,00)*  

 

)*Zespół Szkół w b.r. jak i ub.r. nie prowadził prac remontowych, dokonywał zakupów 

materiałów,  

a wszystkie prace były wykonywane przez konserwatorów (malowanie, roboty budowlano-

montażowe, naprawa instalacji itp.). 

V. PROCESY NAUCZANIA. 

1. Realizacja obowiązku szkolnego i obowiązku nauki, ogólna frekwencja uczniów. 

Zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe w Polsce nauka jest 

obowiązkowa do ukończenia 18 roku życia. Obowiązek szkolny trwa do ukończenia SP, nie 

dłużej jednak niż do ukończenia 18 roku życia. Jeżeli dziecko nie ma skończonych 18 lat, po 

ukończeniu SP realizuje obowiązek nauki.  

Dyrektor Zespołu Szkół w Karczmiskach kontroluje spełnianie obowiązku szkolnego w stosunku 

do dzieci: objętych obowiązkowym rocznym przygotowaniem przedszkolnym w P (dzieci 6 

letnie)  

i objętych obowiązkiem szkolnym (uczniowie od 7 roku życia dziecka do ukończenia SP).  

Obowiązek szkolny spełnia: 
- 441 uczniów obowiązek szkolny, 

- 387 w szkole, w tym 48 spoza obwodu, 

- 119 spełnia obowiązek poza obwodem, 

- 17 uczniów z terenu Gminy spełnia obowiązek szkolny poprzez uczęszczanie do szkół  

   za granicą, 13 uczniów z Ukrainy uczęszcza do szkoły podstawowej,  

- 71 obowiązek przygotowania przedszkolnego, 

- 54 w przedszkolu, w tym 6 spoza obwodu, 

- 17 spełnia obowiązek poza obwodem, 

Dyrektor nadzoruje spełnianie obowiązku szkolnego i obowiązku przygotowania przedszkolnego 

przez uczniów. 

Obowiązek nauki  

Wójt Gminy kontroluje spełnianie obowiązku nauki na terenie gminy (obowiązek nauki w 

przedziale wiekowym dzieci 15 - 18 lat). Zadanie to połączone jest z rodzicielskim obowiązkiem 

powiadamiania Wójta Gminy o formie spełniania obowiązku nauki (art. 41 ust. 1 ustawy – Prawo 

oświatowe). 

Na terenie Gminy jest 211 uczniów w wieku 15-18 lat podlegających obowiązkowi nauki. 

Uczniowie uczą się w szkołach ponadpodstawowych, a Gmina Karczmiska nie otrzymała 

informacji od dyrektorów szkół  o nie spełnianiu obowiązku nauki przez uczniów. 

2. Średnia frekwencja w P i SP. 

Tabela nr 21. Średnia frekwencja uczęszczania dzieci do P. 
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Lp. Placówka Średnia w roku szkolnym 2023/2024 

1. Przedszkole 71,02% 

W ub. roku frekwencja wynosiła: 84,76%.  

Tabela nr 22. Średnia frekwencja uczęszczania uczniów do SP. 

Lp. Placówka Średnia w roku szkolnym 2023/2024 

1. Szkoła Podstawowa  88,34% 

W roku ub. frekwencja wyniosła 86,20%. 

3. Średnia rocznych ocen klasyfikacyjnych w SP. 

Tabela Nr 23. Średnia rocznych ocen klasyfikacyjnych w SP. 

Wyszczegól-

nienie 

Klasy Średnia 

szkoły kl. I kl. II kl. III kl. IV kl. V Kl. VI kl. VII kl. VIII 

Średnia 

klasy 
- - - 4,11 4,06 3,81 3,43 

3,77 

3,84 A 

3,61 

B 

4,04 

W roku ub. średnia ocen wyniosła: 3,79 

4. Najlepszy uczeń i najlepsza klasa w SP. 

Tabela nr 24. Najlepszy uczeń i najlepsza klasa w SP.  

 

Wyszczególnienie 

Szkoła Podstawowa  

Najlepszy uczeń Najlepsza klasa 

Skrót Średnia Nazwa Średnia 

Rok szkolny  

2023/2024 

HF 5,75 VB 4,16 

MK 5,5 IV B 4,14 

JJ, AW 5,42 IVA 4,09 

W porównaniu z rokiem ub. średnia najlepszych uczniów i średnie najlepszych klas lekko 

wzrosły (0,6 najlepszego ucznia i 0,11 najlepszej klasy). 

5. Liczba uczniów niepromowanych.  

Tabela Nr 25. Liczba uczniów niepromowanych w SP. 

Wyszczegól-

nienie 

Klasy Razem  

w szkole kl. I kl. II kl. III kl. IV kl. V Kl. VI kl. VII kl. VIII 

Liczba 

uczniów 
0 0 0 0 0 0 0 0 0 

 

W roku ub. liczba uczniów niepromowanych wynosiła – 5. 

 

6. Rekrutacja do P i SP.  

 

Przedszkole: 

Przedszkole prowadziło na rok szkolny 2023/2024 nabór na 175 miejsc do 7 oddziałów  

w Karczmiskach. W rekrutacji uczestniczyły również dzieci z Ukrainy i dla nich przygotowano 

dodatkowo 21 miejsc (po trzy miejsca w każdej grupie przedszkolnej). Rekrutacja miała 

charakter wieloetapowy, deklarację o dalszej kontynuacji nauki w przedszkolu złożyło 124 

dzieci, w pierwszym etapie rekrutacji wniosek o przyjęcie do przedszkola złożyło 52 dzieci z 

obszaru Gminy Karczmiska, w drugim etapie 6 dzieci 3-5 letnich złożyło wnioski o przyjęcie do 

P. W wyniku przeprowadzonej rekrutacji do P przyjęto 177 dzieci. Jeszcze w okresie 

prowadzonej rekrutacji 3 dzieci złożyło rezygnacje z miejsca w przedszkolu i liczba przyjętych 

dzieci wyniosła 174 dzieci, a ostatecznie 173 dzieci ukończyło przedszkole. 



 

PROJEKT  ORG.0002.10.2024 

21 
 

W porównaniu z ubiegłym rokiem do P przyjęto więcej o 1 dziecko. 

 

Szkoła Podstawowa: do pierwszych klas przyjęto łącznie 45 uczniów. 

W porównaniu z rokiem ub. przyjęto o 7 uczniów mniej. 

 

7. Losy absolwentów SP. 

Szkołę Podstawową ukończyło 41 uczniów. Absolwenci w większości wybrali szkoły  

w województwie lubelskim. Wybór szkół ponadpodstawowych był zróżnicowany. Wybierali 

licea ogólnokształcące, technika, szkoły branżowe. Najwięcej osób trafiło do liceów i techników. 

Niewielu uczniów wybrało szkoły branżowe – około 20 % uczniów. Popularnymi okazały się 

szkoły  

w: Puławach, Opolu Lubelskim i Kazimierzu Dolnym.  

 

8. Udział w konkursach wojewódzkich i olimpiadach przedmiotowych oraz sukcesy. 

Szkoła Podstawowa: 4 uczniów SP przystąpiło do I etapu konkursów przedmiotowych Kuratora 

Oświaty z historii. Żaden uczeń nie zakwalifikował się do II etapu. 

Sukcesy: 

Zawody sportowe 

Powiatowe zawody w Turnieju o Puchar Tymbarku w kategorii dziewcząt U8 -II miejsce 

Powiatowe zawody w Turnieju o Puchar Tymbarku w kategorii chłopców U8 - III miejsce 

Powiatowe zawody w Turnieju o Puchar Tymbarku w kategorii dziewcząt U10 - I miejsce  

Powiatowe zawody w Turnieju o Puchar Tymbarku w kategorii chłopców U10 - III miejsce 

Wojewódzkie zawody o Puchar Tymbarku w kategorii Dziewcząt U10 - IV miejsce 

 Zdobycie statuetki ,,Najlepsza zawodniczka” dla Wiktorii Borowiec kl. IIa podczas Finału 

Wojewódzkiego XXIII Edycji o Puchar Tymbarku kategoria - U10 

- Powiatowe Igrzyska Dzieci  w piłkę ręczną dziewcząt – I miejsce 

- Powiatowe Igrzyska Dzieci w piłkę koszykową dziewcząt – II miejsce 

- Rejonowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłkę ręczną chłopców -II miejsce  

- Powiatowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce koszykowej dziewcząt - I miejsce 

- Powiatowe zawody w piłce ręcznej w ramach Igrzysk Dzieci – chłopcy- II miejsce. 

- Powiatowe zawody w piłce ręcznej w ramach Igrzysk Młodzieży Szkolnej – dziewczęta I 

miejsce 

- Powiatowe zawody w piłce ręcznej w ramach w ramach Igrzysk Młodzieży Szkolnej – chłopcy 

– I miejsce. 

- Powiatowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce koszykowej chłopców – II miejsce 

- Powiatowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce nożnej chłopców – II miejsce 

- Powiatowe zawody w czwórboju LA chłopców – III miejsce  

- Rejonowe zawody Szkolnej Ligi LA – I miejsce 

- Powiatowe  Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce koszykowej 3x3 chłopców -II miejsce 

- Powiatowe  Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce koszykowej 3x3 dziewcząt – III miejsce 

- Bieg indywidualny na 300 m w rejonowych zawodach LA – I miejsce Jakub Pietras 

- Wojewódzkie zawody Szkolnej Ligi LA – V miejsce 

- Bieg indywidualny na  300 m w wojewódzkich  zawodach LA – III miejsce Jakub Pietras 

 

Robotyka 

- Finał Polski konkursu w Międzynarodowej Olimpiadzie Robotyki (WRO) i wygrana w polskiej 

edycji WRO drużyny Space Beavers One, 
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- Eliminacje Turnieju FLL 2023/24 Drużyna robotyczna Space Beavers 1 miejsce, awans do 

finału Polski, 

- Finał Polski FLL Drużyna robotyczna Space Beavers 3 miejsce w kat. Robot Game, I miejsce w 

kategorii CorneValues, 

- Finał Polski WRO Drużyna robotyczna Space Beavers 1, 

- 1 miejsce drużyna Space Beavers 1 w kat. Junior  – awans na MŚ w Turcji.  

 

Znaczące osiągnięcia (etap co najmniej wojewódzki, krajowy). 

- I miejsce Drużyny Space Beavers i Tytuł Championa Turnieju FLL Regionalny – Polska 

Wschodnia,  

- I miejsce Drużyny Space Beavers w kategorii Wartości w Turniej FLL – Polska/ etap krajowy.  

- I miejsce Drużyny Space Beavers i awans do Turnieju Światowego w Turcji w konkursie WRO  

w Lublinie – etap krajowy. 

 

9. Wyniki egzaminów wewnętrznych. 

Tabela nr 26. Wyniki obserwacji dzieci 5 - 6-letnich w P. 

Sfera rozwoju 

Wyniki obserwacji na zakończenie roku szkolnego 2023/2024 

Średni wynik grupy 5 letnich 

wyrażony w % 

Średni wynik grupy 6 letnich wyrażony 

w % 

Rozwój fizyczny 96 95 

Rozwój emocjonalny 86 94 

Rozwój społeczny 86 95 

Rozwój poznawczy 84 87 

Średni wynik grupy 86 92 

Porównanie obserwacji wyników dzieci 5-6-letnich dla poszczególnych sfer rozwojowych  

z rokiem ub.: Porównując wyniki obserwacji dzieci 5-6 letnich dla poszczególnych sfer 

rozwojowych można uznać, iż dzieci 6 letnie w porównaniu do roku ubiegłego, kiedy były 5 

latkami osiągnęły 11 procentowy wzrost średniego wyniku grupy. Porównując poszczególne 

sfery rozwoju największy przyrost umiejętności zaobserwowano w rozwoju emocjonalnym – 18% 

i rozwoju społecznym 14%. W zakresie dwóch pozostałych sfer poznawczej i fizycznej 

odnotowaliśmy przyrost umiejętności na poziomie 6-7%. W grupie dzieci 5 letnich średni wynik 

grupy kształtuje się na wysokim poziomie. Analizując strefy rozwoju w przypadku dzieci 

pięcioletnich dwie pierwsze sfery odnotowały wzrostu 7% rozwój fizyczny, 1% rozwój 

emocjonalny). Sfery rozwoju poznawczego i społecznego mimo 1% spadku średnich wyników 

nadal plasuje się na poziomie wysokim. 

 

Tabela nr 27. Wyniki egzaminu po SP (dla uczniów kl. 8). 
 

Przedmiot J. polski % Matematyka % J. angielski % 

Szkoła 
53 

kl.A integr.46 

kl.B 60 

46 

kl.A. integr 38,7 

kl.B 55,2 

54 

kl. A integr. 46,7 

kl. B 58,1 

Powiat 60 50 58 

Województwo 63 51 64 

Kraj 61 52 66 
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Wnioski 

j. polski: średnia klasy 

nieintegracyjnej taka 

sama jak średnia 

powiatu, niższa niż 

średnia województwa 

oraz niższa od średniej 

dla kraju, klasy 

integracyjnej średnia 

niższa od średniej 

powiatu, niższa niż 

średnia województwa 

oraz niższa od średniej 

dla kraju. 

matematyka: średnia 

klasy nieintegracyjnej 

znacznie wyższa niż 

średnia powiatu, 

województwa, średnia 

dla kraju, klasy 

integracyjnej średnia 

niższa od średniej 

powiatu, niższa niż 

średnia województwa 

oraz niższa od średniej 

dla kraju. 

j. angielski: średnia 

klasy nieintegracyjnej 

taka sama jak średnia 

powiatu, niższa niż 

średnia województwa 

oraz niższa od średniej 

dla kraju, klasy 

integracyjnej średnia 

niższa od średniej 

powiatu, niższa niż 

średnia województwa 

oraz niższa od średniej 

dla kraju. 

Porównanie z rokiem 

ubiegłym – 2022/2023 

Podobnie jak  

w ubiegłym roku 

szkolnym. 

Lepiej jak  

w ubiegłym roku 

szkolnym. 

Podobnie jak w 

ubiegłym roku 

szkolnym. 

 

10. Formy realizowanej pomocy psychologiczno-pedagogicznej. 

 

W Zespole Szkół w Karczmiskach kształciło się 18 uczniów ze specjalnymi potrzebami 

edukacyjnymi. Byli to wychowankowie P – 6 uczniów i 14 SP.  

Sześcioro przedszkolaków posiadało opinię o potrzebie wczesnego wspomagania rozwoju, 

pięcioro realizowało zajęcia na terenie przedszkola, jedno w innej placówce oświatowej 

(Poradnia „Sto pociech” w Opolu lubelskim zajęcia z logopedą, psychologiem, pedagogiem 

terapeutą SI). Dla dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju dziecka organizowane były 

zajęci w wymiarze dwóch godzin zajęć specjalistycznych (1 godz. zajęć logopedycznych i 1 

godz. zajęć ogólnorozwojowych). Wszyscy wychowankowie P wymagający wsparcia pedagoga 

lub logopedy objęci byli pomocą psychologiczno-pedagogiczną (ppp). 4 dzieci posiadało opinię o 

pomocy psychologiczno – pedagogicznej wydaną przez Poradnię Psychologiczno – 

Pedagogiczną w Opolu Lubelskim. Jedno dziecko z orzeczonym autyzmem objęte było zajęciami 

rewalidacji indywidualnej. Wszystkie dzieci potrzebujące pomocy psychologiczno – 

pedagogicznej otrzymały odpowiednie wsparcie. Sześcioro objętych zostało zajęciami 

korekcyjno – kompensacyjnymi, u 15 dzieci rozwijano kompetencje emocjonalno – społeczne, z 

1 prowadzona była terapia pedagogiczna, 15 objętych zostało pomocą psychologiczną, 69 dzieci 

otrzymało wsparcie w zakresie terapii logopedycznej. 

Uczniowie SP ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi to uczniowie z niepełnosprawnością 

intelektualną w stopniu lekkim – 8, w tym 2 uczniów z niepełnosprawnością sprzężoną (jeden 

uczeń nauczany indywidualnie); niepełnosprawnością ruchową, w tym z afazją 2 uczeń, z 

niepełno-sprawnością ruchową –2 uczeń.  Ponadto kształcili się uczniowie w normie 

intelektualnej z orzeczoną afazją (2), autyzmem (3), niepełnosprawnością ruchową (2), z 

umiarkowanym upośledzeniem umysłowym (1), słabowidzący (1).  

95 uczniów (z czego 15 w klasach ósmych) z Zespołu Szkół w Karczmiskach posiadało w roku 

szkolnym 2023/2024 opinie o specyficznych trudnościach w uczeniu się lub o konieczności 

dostosowania wymagań edukacyjnych ze względu na nieharmonijny lub obniżony rozwój 

intelektualny, spowodowany deficytami rozwojowymi.  

Wszyscy uczniowie z opiniami lub orzeczeniami objęci byli pomocą psychologiczno – 

pedagogiczną lub zajęciami rewalidacji indywidualnej, w zależności od wydanego przez poradnię 

dokumentu/ wskazania.  
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Tabela nr 28. Uczniowie ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. 

Lp. Rodzaj niepełnosprawności Szkoła Podstawowa Przedszkole 

1. Niepełnosprawność sprzężona 2 0 

2. 
Niepełnosprawność ruchowa, w tym 

afazja 
4 0 

3. 
Niepełnosprawność intelektualna  

w stopniu lekkim 
6 2 

4. 
Niepełnosprawność intelektualna  

w stopniu umiarkowanym 
1 0 

5.  Autyzm 3 1 

6.  Niedowidzący 1  

 Razem 17 3 

W porównaniu z rokiem liczba uczniów pozostaje na takim samym poziomie SP.  

W porównaniu z rokiem ub. obserwuje się wzrost o 1 ucznia  P. 

 

Tabela nr 29. Ilość dzieci/uczniów, posiadających orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego,  

                      opinie o wczesnym wspomaganiu rozwoju i nauczanie indywidualne. 

Lp. Placówka 
Orzeczenie o potrzebie 

kształcenia specjalnego 

Wczesne 

wspomaganie 

rozwoju 

Nauczanie 

indywidualne 

1. Szkoła Podstawowa  17 0 1 

2. Przedszkole  1 6 0 

 Razem 15 3 3 

W roku szkolnym 2023/2024 1 uczeń realizował indywidualny tok i program nauki z języka 

angielskiego. 1 uczennica realizowała indywidualny program nauki z plastyki. 1 uczeń – 

nauczanie indywidualne specjalne.  

 

11. Nadzór pedagogiczny sprawowany przez Lubelskiego Kuratora Oświaty w Lublinie. 

 

Podstawowe kierunki realizacji polityki oświatowej państwa. 

 

Na podstawie art. 60 ust. 3 pkt 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe (Dz.U. z 

2023 r. poz. 900) ustalam następujące kierunki realizacji polityki oświatowej państwa w roku 

szkolnym 2023/2024:  

1. Kontynuacja działań na rzecz szerszego udostępnienia kanonu i założeń edukacji klasycznej 

oraz sięgania do dziedzictwa cywilizacyjnego Europy, w tym wsparcie powrotu do szkół 

języka łacińskiego jako drugiego języka obcego.  

2. Wspomaganie wychowawczej roli rodziny poprzez pomoc w kształtowaniu u wychowanków  

i uczniów stałych sprawności w czynieniu dobra, rzetelną diagnozę potrzeb rozwojowych 

dzieci i młodzieży, realizację adekwatnego programu wychowawczo-profilaktycznego oraz 

zajęć wychowania do życia w rodzinie.  

3. Doskonalenie kompetencji dyrektorów szkół i nauczycieli w zakresie warunków  

i sposobu oceniania wewnątrzszkolnego.  

4. Doskonalenie kompetencji nauczycieli w pracy z uczniem z doświadczeniem migracyjnym, 

w tym w zakresie nauczania języka polskiego jako języka obcego.  
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5. Rozwój kształcenia zawodowego i uczenia się w miejscu pracy w partnerstwie  

z przedstawicielami branż.  

6. Podnoszenie jakości wsparcia dla dzieci, uczniów i rodzin udzielanego w systemie oświaty 

poprzez rozwijanie współpracy wewnątrz - i międzyszkolnej, a także z podmiotami 

działającymi w innych sektorach, w tym w zakresie wczesnego wspomagania rozwoju dzieci 

i wsparcia rodziny.  

7. Wspieranie nauczycieli w podejmowaniu inicjatyw/działań w zakresie zachęcania i 

wspierania uczniów do rozwijania ich aktywności fizycznej.  

8. Wspieranie rozwoju umiejętności cyfrowych uczniów i nauczycieli, ze szczególnym 

uwzględnieniem bezpiecznego poruszania się w sieci oraz krytycznej analizy informacji 

dostępnych w Internecie. Poprawne metodycznie wykorzystywanie przez nauczycieli 

narzędzi i materiałów dostępnych w sieci, w szczególności opartych na sztucznej 

inteligencji.  

9. Rozwijanie umiejętności uczniów i nauczycieli z wykorzystaniem sprzętu zakupionego  

w ramach programu „Laboratoria przyszłości”.  

10. Wspieranie rozwoju nauki języka polskiego i oświaty polskiej za granicą oraz tworzenie 

stabilnych warunków do nauczania języka polskiego za granicą przez Instytut Rozwoju 

Języka Polskiego im. świętego Maksymiliana Marii Kolbego, Ośrodek Rozwoju Polskiej 

Edukacji za Granicą oraz beneficjentów przedsięwzięć i programów ustanowionych przez 

ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania.  

 

Zadania z zakresu nadzoru pedagogicznego dla kuratorów oświaty w zakresie kontroli: 

a) w przedszkolach ogólnodostępnych i integracyjnych: Zgodność z przepisami prawa 

zwiększenia dostępności i jakości wsparcia  udzielanego dzieciom przez nauczycieli 

specjalistów, w tym pedagogów specjalnych; 

b) w szkołach podstawowych, liceach ogólnokształcących, technikach, branżowych szkołach I 

stopnia (ogólnodostępnych i integracyjnych) Zgodność z przepisami prawa zwiększenia 

dostępności i jakości wsparcia  udzielanego uczniom przez nauczycieli specjalistów, w tym 

pedagogów specjalnych; 

c) w publicznych przedszkolach, szkołach podstawowych, liceach ogólnokształcących, 

technikach, branżowych szkołach I stopnia: Prawidłowość wykorzystania podręczników i 

książek pomocniczych do  kształcenia uczniów w zakresie niezbędnym do podtrzymania 

poczucia tożsamości narodowej, etnicznej i językowej. 

 

Zadania z zakresu nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez Kuratora Oświaty w Zespole 

Szkół w Karczmiskach: 

1) w zakresie kontroli stałych: 

a) W przedszkolu i w szkole zgodność z przepisami prawa zwiększenia dostępności i jakości 

wsparcia  udzielanego dzieciom przez nauczycieli specjalistów, w tym pedagogów 

specjalnych; 

WNIOSKI: Kontrola wykazała zgodność z przepisami prawa zwiększenia dostępności i jakości 

wsparcia  udzielanego dzieciom przez nauczycieli specjalistów, w tym pedagogów specjalnych. 

b) W przedszkolu i w szkole prawidłowość wykorzystania podręczników i książek 

pomocniczych do  kształcenia uczniów w zakresie niezbędnym do podtrzymania 

poczucia tożsamości narodowej, etnicznej i językowej  

WNIOSKI: Nie prowadzono kontroli. 
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2) w zakresie kontroli doraźnych: 

a) Zgodność funkcjonowania szkoły z arkuszem organizacji szkoły i przepisami prawa  

w roku szkolnym 2023/2024. 

WNIOSKI: Kontrola wykazała zgodność funkcjonowania szkoły z arkuszem organizacyjnym. 

V. PODSUMOWANIE: 

1. Przedszkole. 

W Gminie Karczmiska funkcjonuje jedno wielooddziałowe P z grupami przedszkolnymi 

zlokalizowanymi w dwóch budynkach: ul. Szkolna 1 i Plac Niepodległości 2. Przedszkole 

w Karczmiskach zapewnia naukę i opiekę dzieciom 3-6 lat w godzinach od 6:30 do 16:00  

Placówka w roku szkolnym 2023/24 zapewniała warunki lokalowe dla 7 grup w Karczmiskach.  

Do P w roku szkolnym 2023/24 uczęszczało 173 dzieci. Zapewniano dzieciom 5 godzin 

bezpłatnej opieki dydaktyczno-wychowawczej w godzinach 8:00 – 13:00. Za każdą rozpoczętą 

dodatkową godzinę pobytu dziecka w P pobierana była opłata w wysokości 1,30 zł. 

Dzieci 5,6 letnie miały możliwość korzystania z organizowanych przez Gminę Karczmiska 

dowozów.  

Dzieci w P otrzymywały całodzienne, obejmujące śniadanie, obiad, podwieczorek wyżywienie 

dostosowane do potrzeb rozwojowych małego dziecka. 

Dla dzieci potrzebujących szczególnego wsparcia organizowane były zajęcia w ramach ppp (69 

dzieci objętych było zajęciami logopedycznymi, 37 dzieci zajęciami korygującymi deficyty w 

różnych zakresach) oraz zajęciami wczesnego wspomagania rozwoju (6 dzieci – zajęcia terapii 

logopedycznej, ogólnorozwojowe).  

W roku szkolnym od września 2023 do czerwca 2024 do P przyjęte zostały dzieci pochodzące 

z Ukrainy 7 dzieci (3 - 6 latki, 1 - 5 latek, 2 – 4 latki, 1 - 3 latek). Dzieci dobrze 

zaaklimatyzowały się do warunków przedszkolnych. W niektórych przypadkach problemem była 

bariera językowa. Dzieci bardzo szybko uczyły się nowych słówek, naśladowały swoich polskich 

kolegów. W sytuacjach kryzysowych emocjonalnie otrzymywały wsparcie pedagoga i 

psychologa. Uczestniczyły w zajęciach logopedycznych. Jedna z dziewczynek przebadana 

została przez poradnię psych. – ped., zdiagnozowano u dziecka autyzm. Zgodnie z zaleceniami 

poradni oraz przepisami prawa oświatowego zatrudniono nauczyciela współorganizującego 

proces nauczania.  

P w Karczmiskach to placówka przyjazna dzieciom, uznająca ich podmiotowość, odrębność 

narodową i kulturową oraz dążąca do stymulowania i rozwijania zdolności, zainteresowań dzieci.  

Nauczyciele pracujący w przedszkolu stosują zasadę, że każde dziecko posiada pewien nie 

odkryty talent, jest odkrywcą tego co nieznane. Realizacja podstawy programowej wychowania 

przed-szkolnego jak i prowadzone zajęcia dodatkowe (plastyczne, ruchowe, taneczne, 

przyrodnicze, logopedyczne, kodowania na dywanie) przynoszą wymierne efekty i praca dzieci i 

nauczycieli nagrodzona została otrzymaniem ogólnopolskiego certyfikatu P Talentów, P 

Odkrywców oraz Zaczytanego P.  

W listopadzie odbyło się pasowanie na przedszkolaka, maj obfitował w koncerty dla rodziców, 

odbył się również Wojewódzki Festiwal Tańca „Taneczne Opowieści” dla dzieci przedszkolnych.  

W czerwcu pożegnaliśmy 6 latki. 

Szeroka, urozmaicona oferta obowiązkowych i dodatkowych zajęć dydaktycznych wpływa na 

osiąganie wysokich wyników rozwoju umiejętności potrzebnych dzieciom do podjęcia dalszej 

edukacji.  

Każda grupa przedszkolna we współpracy z rodzicami organizuje co najmniej dwie wycieczki w 

ciągu roku szkolnego. Są to wycieczki edukacyjno – rekreacyjne uczące dzieci zachowań w 

różnych miejscach użyteczności publicznej.  
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Dzieci uczęszczające do P, są motywowane do aktywności, samodzielności i udziału w zajęciach  

i przedsięwzięciach poprzez atrakcyjne pomoce, stosowanie ciekawych technik plastycznych, 

stwarzanie atrakcyjnych warunków do nauki i zabawy, organizację konkursów plastycznych, 

recytatorskich, udział w akcjach różnorodnych akcjach charytatywnych.  

Na sukces dzieci ma również wpływ sytuacja lokalowa i baza dydaktyczna P, która w miarę 

możliwości jest wzbogacana. Upływ czasu, zużywalność materiałów, pomocy i zabawek 

powoduje, że potrzebne są dodatkowe środki na remonty i doposażenie sal, aby stwarzać 

dzieciom dobre warunki do nauki i rozwoju. Zmiany nastąpią już wkrótce, gdyż, w ramach 

realizowanego projektu w Przedszkolu pt.  „Coraz lepsi” pozyskane środki finansowe pozwolą 

na uzupełnienie istniejącego stanu.  

P ściśle współpracuje z rodzicami i środowiskiem. Popularyzacja działań przedszkola wpływa na 

pozytywny oddźwięk w społeczności lokalnej jak i gmin ościennych. P w Karczmiskach 

funkcjonuje na wysokim poziomie.  
2. Najważniejsze wydarzenia w P w Karczmiskach w roku szkolnym 2023/2024 

Tabela Nr 30 

Data Wydarzenie Uczestnicy 

15.09.2023 Dzień Kropki Wszystkie grupy 

28.09.2023 Dzień Jabłka 5 i 6 latki 

29.09.2023 Dzień chłopaka - wspólne zabawy. Wszystkie grupy 

08.11 2023 Udział w przedstawieniu pt. „Dzikie mity”  5-6 latki 

10.11.2023 
Obchody Narodowego Święta Niepodległości – występ 6 - 

latków 
6 latki 

14.11.2023 Warsztaty „Las w słoiku” 5 i 6 latki 

14.11.2023 Dzień postaci z bajek 4 latki 

22.11.2022 Dzień Kredki Wszystkie grupy 

24.11.2022 Dzień Pluszowego Misia Wszystkie grupy 

28.11.2023 Pasowanie na przedszkolaka 3-4 i 3 latki 

30.11.2022 Andrzejki Wszystkie grupy 

06.12.2022 Spotkanie z Mikołajem Wszystkie grupy 

12.2023 
Udział w akcjach charytatywnych „Paczuszka dla Maluszka”, 

„Pomóż dzieciom przetrwać zimę”. 
5 i 6 latki 

20.12.2023 Jasełka dla społeczności Karczmisk Wszystkie grupy 

20.01.2024 Udział w Festiwalu Kolęd i Pastorałek 5 latki 

22- 

26.01.2024 
Koncert dla Babci i Dziadka. Wszystkie grupy 
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28.01.2024 Występ podczas WOŚP 5 latki 

14.02.2024 Walentynki Wszystkie grupy 

13.02.2024 Bal Karnawałowy Wszystkie grupy 

08.03.2024 Obchody Dnia Kobiet Wszystkie grupy 

21.03.2024 Barwny korowód z gaikiem - powitanie wiosny. Wszystkie grupy 

20.04.2024 Wojewódzki Festiwal Tańca Wszystkie grupy 

01.06.2023 

03.06.2023 

Dzień Dziecka- dzień zabaw i tańców w ogrodzie 

Zabawy na dmuchanym placu zabaw. 

3-4latki 

4-5latki 

 

20.06.2023 Uroczystość pożegnania sześciolatków 6 latki 

ZŁOTE PASMO zdobyte przez przedszkolaków w VII Ogólnopolskim Festiwalu Kolęd  

i Pastorałek w Karczmiskach. 

3. Szkoła Podstawowa.  

 

W Gminie Karczmiska funkcjonuje jedna ośmioklasowa SP. SP im. Macieja Rataja w 

Karczmiskach zapewnia naukę i opiekę dzieciom. Nauka odbywa się na jedną zmianę w godz. 

pomiędzy 8:00 a 15:30. Wszystkie dzieci mają możliwość skorzystania z opieki świetlicy 

szkolnej w godzinach od 6:45 do 15:30. 

Wszyscy uczniowie mają zapewniony dowóz do szkoły przez ZGK Sp. z o.o. w Karczmiskach. 

W szkole działała stołówka szkolna. Cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem uczniów i 

rodziców. Średnio miesięcznie wydawanych jest ok. 430 obiadów dziennie (dodatkowo 

uczniowie  

i przedszkolaki otrzymują II śniadania i podwieczorki). Podczas spożywania obiadów, 

stołującymi się uczniami opiekują się dyżurujący w stołówce szkolnej nauczyciele.  

W związku z sytuacją na Ukrainie i migracją ludności w terenów objętych wojną, w minionym 

roku szkolnym kształciliśmy 17 ukraińskich dzieci. Liczba ta ulegała zmianie od marca do 

czerwca. Do końca roku szkolnego naukę pobierało 13 takich dzieci. Uczniowie włączeni zostali 

do istniejących klas, otrzymali podręczniki szkolne, zapewnione zostały dowozy do szkoły. 

Nauczyciele SP czynni brali udział w pomocy uchodźcom z Ukrainy. Pomagali w pozyskiwaniu 

świadczeń, współ-organizowali pomoc materialną, kilku rodzicom pomogli znaleźć mieszkania 

do wynajęcia oraz pracę.  

Działalność szkoły od 1 września przebiegała zgodnie z planami i założeniami podjętymi 

na początku roku szkolnego. 

W ciągu roku szkolnego uczniowie brali udział w konkursach i zawodach szkolnych i między-

szkolnych. Dobry poziom konkursów szkolnych. Wysokie, dobre lokaty w zawodach 

i konkursach pozaszkolnych. Nadal brak osiągnięć z konkursów przedmiotowych. Realizowane 

były wycieczki, imprezy i zajęcia dodatkowe.  

W szkole podstawowej realizowane były 5 projektów zewnętrznych, w tym Erasmus+: 

Dodatkowo przygotowywano dokumentację niezbędną do właściwego funkcjonowania 

projektów.  

W ogólnym podsumowaniu procesu pedagogicznego należy stwierdzić, że prowadzony jest on 

prawidłowo. 
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Problemem stają się zbyt liczne klasy (powyżej 25 uczniów) zwłaszcza na zajęciach 

wymagających zajęć praktycznych (chemia, fizyka, technika, plastyka). 

Brakuje placu rekreacyjnego i wymarzonego zagospodarowania terenu wokół szkoły. Sytuacja 

lokalowa szkoły podstawowej  i przedszkola nadal wymaga wielu inwestycji, aby uznać ją 

za bardzo dobrą. Sytuacja ta będzie ulegała zmianie w miarę pozyskiwania środków 

finansowych. 

Zaopatrzenie nauczycieli w pomoce dydaktyczno-naukowe w szkole bardzo dobre. Nadal 

doposażenia wymagają świetlice szkolne. 

Na bieżąco prowadzony jest przegląd pomieszczeń i urządzeń szkolnych oraz usuwane są 

wszelkie usterki.  

Najważniejsze wydarzenia w SP w roku szkolnym 2023/24 

Kl. I-III 

W roku szkolnym 2023/2024 działalność szkoły przebiegała zgodnie z planami i założeniami 

podjętymi na początku roku szkolnego. 

Społeczność szkolna uczestniczyła w zaplanowanych i zorganizowanych imprezach 

i uroczystościach szkolnych. Apele i uroczystości szkolne, zgodnie z planem. Wszystkie 

uroczystości przygotowane były na wysokim poziomie, z pełnym zaangażowaniem nauczycieli i 

uczniów. Odbyły się m. in.: 

Forum Robotyczne, które od początku objęte jest honorowym Patronatem LKO.  

Wielkim wyróżnieniem jest objęcie szkoły Patronatem Kulturowym Filharmonii Lubelskiej. 

Cieszą kontynuowane  inicjatywy, jak kontynuowanie współpracy z American Corner i objęcie 

naszej szkoły patronatem kulturowym Ambasady Amerykańskiej. 

Niezmiennie od lat bardzo aktywne są klasy młodsze. 

Należy tu wyróżnić kontynuację współpracy z Uniwersytetem dziecięcym z Lublina. 

Ponadto warto podkreślić aktywny udział klas młodszych w akcjach charytatywnych i zbiórkach 

dla hospicjum, do mini zoo oraz w zbieranie korków. 

Wydarzenia klas I-III 

6.09. 2023- Spotkanie z policjantem połączone z pogadanką na temat bezpiecznej drogi dziecka 

do szkoły 

13.09.23 -Wycieczka integracyjna klas III 

15.09.2023- Udział klas I-III w akcji ,,Sprzątanie Świata”. 

18.09.2023- Wycieczka kl. IIB do Ułęża Rodzinny Park Las Odkrywców 

22.09.23- Wycieczka kl. Ia i Ib do Magicznych Ogrodów w Trzciance 

25.09.2023 -Wycieczka do lasu kl. III B 

27.09.2023 Wycieczka kl. IIIA i IIIC do kina w Opolu Lubelskim w ramach Dnia Chłopaka. 

2.10.2023 Wycieczka kl IIA do Kosmoparku  w Lublinie 

4.10.2023 - Światowy Dzień Jabłka 

06.10.2023 - Wycieczka do Rozalina na Sadybę 

9.10.2023- Wycieczka kl. IIIA do Świdnika na mecz. Udział w dziecięcej eskorcie piłkarzy 

10.10. 2023- Uroczyste Ślubowanie Klas Pierwszych  

11.10.2023- Apel porządkowy klas I-III. Bezpieczeństwo ucznia w szkole i poza nią. 

13.10. 2023 Udział w apelu z okazji Dnia Edukacji.  

17.10. 2023 Pierwsza pomoc przedmedyczna - pogadanka połączona z zajęciami praktycznymi. 

18.10. 2023 Unikids - udział w warsztatach edukacyjnych z chemii - Chemiczny Kalejdoskop. 

23.10. Audycja przez radiowęzeł szkolny z okazji XXIII Dnia Papieskiego - ,,Jan Paweł II - 

Cywilizacja życia". 
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27.10.2023 Wycieczka edukacyjna kl. IIIA do Puław - Dzieciaki - Sadzeniaki -Leroy-Merlin 

31.10.2023 - Święto Dyni w klasach I-III 

31.10.2023 Wyjście na cmentarz parafialny w Karczmiskach - zapalenie zniczy i uczczenie 

minutą ciszy poległych za ojczyznę oraz zasłużonych obywateli Karczmisk 

8.11.2023 Mobilne planetarium - ,,Niezwykła podróż w Kosmos".  

9.11.2023 - Udział uczniów klas trzecich w Ogólnopolskim Konkursie matematycznym - Fenek. 

10.11. 2023 Aktywny udział  klas I- III w uroczystości z okazji 11 Listopada.  

Wyjście uczniów kl. Ib pod pomnik i zapalenie zniczy. Uczczenie minutą ciszy pamięci 

poległych za ojczyznę. 

15.11.2023 - Lekcja online z Sarą Brady 

17.11.2023- Udział w akcji "Pomagamy zwierzętom z mini zoo" w Wojciechowie. 

18.11.2023 - Piknik sportowy zorganizowany przez fundację Małgorzaty Glinki połączone ze 

spotkaniem z utytułowaną polską siatkarką. Udział w grach i zabawach sportowych.  

22.11.2023 Wyjazd kl. III do Puław na spektakl ,,Piękna i Bestia”. 

23.11.2023 Andrzejki klasowe 

24.11.2023 - Światowy Dzień Pluszowego Misia 

27.11.2023- Udział w akcji: ,, Zbieramy karmę dla bezdomnych kotów”.  

28.11.202 Wycieczka kl. IA do Bałtowa Wioska Świętego Mikołaja 

30.11.2023 - Spotkanie klasy Ib z Sarą Habel w ramach Dni Kultury Amerykańskiej 

4.12.2023- Spacer kl. I B do Gminnej Biblioteki  i Domu Kultury w Karczmiskach 

Zwiedzanie izby Tradycji i Pamięci oraz Galerii Obrazów  

6.12.2023- Mikołajki w klasach I-III 

7.12.2023 - Spotkanie  kl. IB z paniami z Koła Gospodyń wiejskich w Karczmiskach- poznanie 

zwyczajów i tradycji bożonarodzeniowych kultywowanych w Karczmiskach. Śpiewanie  kolęd. 

Szczodroki. 

12.12.2023 - Wycieczka kl. IIA do Lublina- wystawa interaktywna KosmoPark, Teatr H. Ch. 

Andersena  

14.12.2023 - Zasady udzielania pierwszej pomocy. 

18.12.2023 - Dekoracja świątecznego stołu. Warsztaty edukacyjne dla klas III 

19.12. 2023 - Lekcja online z Sarą Brady 

21.12.2023 - Spotkanie wigilijne klas trzecich. Wspólne kolędowanie.  

22.12.2023 - Klasowa Wigilia kl. IIB połączona z karaoke 

22.12.2023 - Klasowa Wigilia  kl. IB - składanie życzeń, łamanie się opłatkiem. Wspólne 

śpiewanie kolęd. 

24.01. 2024r. - Zabawa karnawałowa  

14.02.2024 - ,,Walentynki w klasach I-III" - apel połączony z rozdawaniem kartek 

walentynkowych. 

19.02.2024 - Spotkanie z KGW w Karczmiskach. Zwyczaje i tradycje ludowe naszej 

miejscowości.  

22.02.2024 - UNIKIDS - ,,Ale się namieszało"- warsztaty z chemii. 

04.03.2024 - Udział w akcji ,,Podaruj rzeczom drugie życie". 

07.03.2024 - Spotkanie z misjonarzami. Życie naszych rówieśników na Madagaskarze.  

08.03.2024 - Klasowy Dzień Dziewczynek. Składanie życzeń i wręczenie upominków. Słodki 

poczęstunek. 

12.03.2024 - Udział w akcji pieczenia pierniczków w związku z obchodami w szkole Dnia 

Liczby PI. Przekazanie okrągłych pierników do sprzedaży organizatorom konkursu 

matematycznego 
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14.03.2024 - Udział w konkursie matematycznym i wręczenie nagród za zajęcie I miejsca 

Zuzannie Kwietniewskiej, II miejsca Antoniemu Majowi, III miejsca Weronice Waś. 

14.03.2024 - Spotkanie z Paniami z KGW Bez Granic w GBi DK w Karczmiskach. Rozmowa na 

temat tradycji i zwyczajów związanych ze Świętami Wielkanocnymi. Prezentowanie 

udekorowanego stołu świątecznego oraz święconki w koszyczku. Warsztaty plastyczne - 

wydrapywanie pisanki. Słodki poczęstunek i upominki. 

20.03.24 - Wyjazd do kina w Opolskim Centrum Kultury na film edukacyjny pt. ,,Wyfrunięci". 

Obejrzenie wystawy świątecznej. 

19.03.2024 - Udział w evencie edukacyjno - artystycznym w Kazimierzu Dolnym pt. ,,Kreatywna 

Wielkanoc". Malowanie akwarelą obrazków na płótnie. Wykonanie karty świątecznej techniką 

scrapbooking. Konkursy , łamigłówki z nagrodami. Słodki poczęstunek. Spacer po Kazimierzu 

Dolnym - poznanie zabytków miasteczka. 

21.03.2024 - Wykonanie kukły Marzanny przez uczniów kl. Ib. Spacer po terenie Karczmisk 

wspólnie z kolegami klas I- III z Marzanną w celu pożegnania zimy. Powrót do szkoły z gaikiem. 

Śpiewanie piosenek o tematyce wiosennej. Konkursy i zagadki ,,Zielono mi". 

26.03.2024 Poranek Wielkanocny - przygotowanie świątecznego stołu, składanie życzeń, 

dzielenie się jajkiem, poczęstunek. Porządkowanie po poczęstunku. 

27.03.2024 - Wysłuchanie programu artystycznego związanego tematycznie ze Świętami 

Wielkanocnymi. 

14-15.03.2024 - KGW BEZ GRANIC – spotkanie z paniami z Koła Gospodyń Wiejskich ,,Bez 

Granic”- Tradycje wielkanocne.  

08.04.2024 - Warsztaty ,,Spotkanie z mieszkańcami lasu". Poznanie szaty roślinnej i zwierzęcej 

ekosystemu leśnego. Ochrona środowisk zadrzewionych. 

18.04.2024 - Spotkanie z Misjonarkami ze zgromadzenia Sióstr Misjonarek NMP Królowej 

Afryki 

19.04.2024 - Sprzątanie Parku Dworskiego w Karczmiskach związku z obchodami Dnia Ziemi. 

Nauka segregacji śmieci 

19.04.2024 - Udział w akcji Żonkile w ramach obchodów 81 rocznicy powstania w Getcie 

Warszawskim 

24.04.2024 - Skarby archeologii Lubelszczyzny- udział w wystawie edukacyjnej oraz w 

warsztatach pt.,,Wykonujemy antyczną biżuterię z Chodlika 

26.04.2024 - Udział w Wojewódzkim Festiwalu Piosenki Dziecięcej i Młodzieżowej - 

,,Śpiewający Słowik". Zdobycie Dyplomu Laureta w kategorii zespoły 

26.04.2024 - Powiatowy Turniej o Puchar Tymbarku U-8 dziewcząt (I miejsce) i chłopców   

9.05.2024 - Las w słoiku – Leśne Warsztaty  Przygody dla Młodych Odkrywców. 

23.05.2024 - Wycieczka do Muzeum Wsi Lubelskiej. Udział w warsztatach garncarskich, 

pieczenia chleba oraz wytwarzania poszycia na chaty 

26.05.2024 - Udział w imprezie plenerowo - sportowej ,,Bieg po zdrowie". 

29.05.2024 - Spotkanie z Tytanami - drużyną futbolu amerykańskiego. Obejrzenie układu 

taneczno- akrobatycznego Perełek oraz treningu w wykonaniu Tytanów. 

11.06.2024 - Spotkanie z Sarą Gomez - Amerykanką będącą na wymianie międzynarodowej na 

UMCS. Przedstawienie przez uczniów kl. Ib układu muzyczno- tanecznego. 

12.06.2024 - Wycieczka klas trzecich do Zamościa 

18.06.2024 - Uczestniczenie w warsztatach i lekcji muzealnej w Muzeum Przyrodniczym  

w Kazimierzu Dolnym. 

 

Wydarzenia kl. IV-VIII 
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4.09.2023 - Uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego 2023/24 

12.09.2023 - Narodowe Czytanie 2023 

13.09.2023 - Rajd rowerowy kl. 7a i 8b do Kazimierza Dolnego 

14.09.2023 - spotkanie z archeologami działającymi w ramach Misji Archeologicznej na 

wykopaliskach w Chodliku  

20-22.09.2023 - Warsztaty muzyczne chóru Dmuchawce w Janowie Lubelskim 

26.09.2023 - wyjazd kl. 6a i 6b na spektakl teatralny „Projekt Mickiewicz” i na lekcję w 

obserwatorium astronomicznym w Puławach 

27.09.2023 - Uczestnictwo kl. 8a i 8b w spektaklu teatralnym na motywach "Zemsty", lekcja w 

obserwatorium astronomicznym.   

29.09.2023 - wyjście klasy 8a na Zagrzębę – obchody Dnia Chłopaka. 

11.10.2023 - wycieczka krajoznawcza do Warszawy klasy 5b i 8a  

11.10.2023 - Powiatowe przełajowe biegi sztafetowe dziewcząt i chłopców - 1 miejsce dziewcząt 

i 1 miejsce chłopców 

13.10.2023 - Uroczysta akademia z okazji Dnia Edukacji Narodowej 

18.10.2023 - Rejonowe sztafetowe biegi przełajowe-2 miejsce chłopcy i 3 miejsce dziewczęta 

20.10.2023 - Wycieczka integracyjna klas 4a i 4b do Lublina 

24.10.2023 - Wycieczka edukacyjna kl. 7a i 7b do Czarnolasu 

24.10.2023 - Wojewódzkie przełajowe biegi sztafetowe- 2 miejsce dziewcząt i 7 miejsce 

chłopców 

26.10.2023 - wycieczka edukacyjna kl. 4a i 4b do Lublina na spektakl „Akademia Pana Kleksa” 

oraz spacer po Lublinie szlakiem legend lubelskich 

3-12.11.2023 - Międzynarodowe zawody robotyczne WRO w Panamie 

30.11.2023 - Wykład Sary Habel – Middle schools and High schools in the USA” w ramach Dni 

Kultury Amerykańskiej 

05.12. 2023 - Podsumowanie IV Powiatowego konkursu wiedzy o Powstaniu Styczniowym 

08.12.2023 - Wycieczka kl. VB integracyjno – mikołajkowa do Lublina 

12.12.2023 - Wykład Laury Gomez –„Christmas in the USA” w ramach Dni Kultury 

Amerykańskiej 

12.12.2023 - Wyjazd mikołajkowy kl. VIIIA do Lublina 

06.02. 2024 - Wyjazd do Lublina do Strefy Wysokich Lotów  

13.02.2024 - Powiatowe Igrzyska Dzieci  w piłkę ręczną dziewcząt kl. 5-6 

15.02.2024 - Powiatowe Igrzyska Dzieci w piłkę koszykową dziewcząt kl.5-6 

16.02.2024 - Rejonowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłkę ręczną dziewcząt kl.7-8 

19.02.2024 - Rejonowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłkę ręczną chłopców  kl.7-8 

20.02.2024 - Wycieczka kulturoznawcza do Ambasady Niemieckiej i Instytutu Goethego 

21.02.2024 - Rejonowe Igrzyska Dzieci w piłkę ręczną dziewcząt  

23.02.2024 - Powiatowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w siatkówkę chłopców kl.7-8 

26.02. 2024 - Powiatowe Igrzyska Dzieci w piłce koszykowej chłopców kl.5-6 

08. 03.2024 - Organizacja szkolnego kiermaszu Flohmarkt 

08.03.2024 - Powiatowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce koszykowej dziewcząt kl.7-8 

11.03.2024 - Powiatowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce koszykowej chłopcówkl.7-8 

12.03.2024 - Wycieczka klasowa do Lublina kl.7a 

14.03.2024 - Rejonowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce koszykowej dziewcząt 

15.03.2024 - Wyjazd w ramach preorientacji zawodowej do Państwowego Liceum Sztuk 

Plastycznych 
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03.04.2024 - Wycieczka przedmiotowa kl.8 do Warszawy “Śladami bohaterów Kamieni na 

szaniec” 

22.04.2024 - Powiatowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce nożnej chłopców kl.7-8 

23.04.2024 - Powiatowe Igrzyska Dzieci w piłce nożnej dziewcząt kl.4-6 

07.05.2024  - Powiatowe Igrzyska Dzieci w piłce nożnej  chłopców kl.4-6 

08.05.2024 - Powiatowy Turniej o Puchar Tymbarku U-12 chłopców kl.4-5 

10.05.2024 - Wycieczka turystyczno - edukacyjna, Sandomierz kl.4a,4b 

17.05.2024 - Powiatowe zawody w czwórboju LA dziewcząt i chłopców kl.4-6 

20.05.2024 - Powiatowe  Igrzyska Młodzieży Szkolnej w piłce koszykowej 3x3 dziewcząt i 

chłopców kl.7-8 

24.05.2024 - Rejonowe zawody Szkolnej Ligii LA kl.7-8 

29.05.2024 - Szkolny konkurs wiedzy o życiu i działalności Macieja Rataja 

29.05.2024 - Dni Kultury Amerykańskiej. Spotkanie z drużyną futbolu amerykańskiego Tytani 

Lublin 

29.05.2024 - Dzień Dziecka i Sportu  

1-3.06.2024 - Wycieczka chóru szkolnego Dmuchawce do Wrocławia 

04.06.2024 - Wojewódzkie  zawody Szkolnej Ligi LA kl.7-8 

11.06.2024 - Wycieczka integracyjna drezynami przez Karczmiska kl.7a 

11.06.2024 - Dni Kultury Amerykańskiej. Spotkanie z Laurą Gomez 

13-14. 06.2024 - Organizacja wycieczki krajoznawczo-integracyjnej w Bieszczadykl.5a, 5b 

19.06.2024 - Wycieczka klasowa do "Lasu Odkrywców". 

 

PLANY NA NAJBLIŻSZY OKRES:  

 

Najbliższy okres w oświacie gminnej będzie trudny, mając w perspektywie realizację nałożonych 

zadań i zajęć oraz prowadzenia działań w zakresie optymalizacji wydatków. Plany można ująć 

następująco:  

1) Wydatki na oświatę gminną stanowią w budżecie gminy wysoki wskaźnik ok. 30%, a 

otrzymywana subwencja oświatowa nie pokrywa w pełni wydatków na oświatę. Powoduje to, 

że brakuje środków na sfinansowanie zadań oświatowych. Pomimo 30% podwyżek 

wynagrodzeń dla nauczycieli od stycznia 2024 r. Gmina „dołożyła” z własnego budżetu ponad 

4 mln 099 tys. zł do zadań oświatowych, aby zbilansować wydatki. W tej kwocie, w 

przeważającej większości, mieszczą się rosnące koszty funkcjonowania przedszkola, 

świetlicy, stołówki czy dowozy uczniów (przedszkolaków) do szkół i placówek. 

2) Wprowadzana w ostatnich latach reforma w oświacie spowodowała wzrost kosztów 

osobowych, gdyż nastąpiła seria podwyżek dla nauczycieli bez zapewnienia ze strony rządu 

pełnej rekompensaty finansowej gminie. Wdrażane reformy spowodowały wzrost liczby 

etatów nauczycielskich przy jednoczesnym spadku liczby uczniów w szkołach. Również 

wzrost płacy minimalnej w ostatnich latach (nieraz 2 razy w roku) spowodował wzrost 

podwyżek w gminie dla pracowników administracji i obsługi. Powyższe sprawia, ze 

niezbędne jest jak najszybsze wdrożenie zmian w systemie oświaty w obszarze finansów 

samorządowych, 

3) Brakuje środków własnych w budżecie gminy, co uniemożliwia realizację zadań takich jak 

m.in.: termomodernizacja budynków oświatowych, wymiana oświetlenia i ogrzewania na 

energo-oszczędne: fotowoltaika, panele słoneczne czy wymiana pieca gazowego w SP 

(planowany jest złożenie wniosku w tej sprawie), remont pomieszczeń wewnątrz placówek, 
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budowa windy dla uczniów niepełnosprawnych, remont i rozbudowa szkolnych placów 

zabaw, zagospodarowanie terenu przed Szkołą w Karczmiskach. 

4) Rozwijamy nasze placówki oświatowe i tworzymy nowe klasy sportowe, drużyny robotyczne, 

które odnoszą sukcesy na szczeblu krajowym i europejskim i światowym, zabiegamy  

o doposażenie hali sportowej (m.in. ścianka wspinaczkowa). 

5) Dzięki aktywności Dyrekcji Zespołu Szkół pozyskano środki zewnętrzne na działalność 

naszych placówek i rozpoczęto dwa duże projekty oświatowe: „Coraz lepsi” (Szkoła 

Podstawowa – kwota dofinansowania 1 092 569,20 zł) – i „Lepsi na starcie” (Przedszkole – 

kwota dofinansowania 1 096 534,00 zł). Realizacja projektów w znacznym stopniu przyczyni 

się do poprawy funkcjonowania naszych placówek, gdyż nauczyciele będą podnosić swoje 

kwalifikacje, zwiększy się ilość zajęć dla dzieci i uczniów, zostaną zakupione nowe pomoce i 

sprzęt do wyposażenie klas, oraz wyremontowane zostaną niektóre pomieszczenia w 

przedszkolu. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie. Pytań nie 

było, w związku z powyższym zamknął ten punkt obrad. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o pokryciu części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy 

niepochodzących z pobranej  opłaty za gospodarowanie odpadami. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

postanowienia o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych gminy niepochodzących z pobranej  opłaty za gospodarowanie odpadami. Poprosił 

Kierownika Referatu Ochrony Środowiska i Mienia Komunalnego Pana Zbigniewa Bochrę o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Zbigniew Bochra powiedział, że zgodnie z art. 6r ust. 2da pkt 1 ustawy z dnia 13 września 

1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach rada gminy może postanowić, w drodze 

uchwały, o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w 

przypadku gdy środki pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi są 

niewystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, w tym kosztów, o których mowa w ust. 2–2c. Z dokonanego wyszacowania 

wysokości kosztów systemu gospodarki odpadami komunalnymi w roku 2025 wynika, iż 

zaplanowane w budżecie gminy środki finansowe nie są wystarczające na pokrycie realizacji 

obowiązkowych zadań własnych gminy. W związku z powyższym, z uwagi na zaistnienie 

przesłanki, o której mowa w art. 6r ust. 2da pkt 1 w/w ustawy, przedłożenie Radzie Gminy 

przedmiotowej uchwały jest konieczne. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie, po czym zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie 

odnośnie projektu uchwały? Pytań nie było, natomiast w związku z tym, że salę obrad opuściła 

radna Pani Justyna Wciseł, poprosił o potwierdzenie quorum. Na sali obrad było 14 radnych. 

Następnie zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie postanowienia o pokryciu części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy niepochodzących z 

pobranej  opłaty za gospodarowanie odpadami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Stanisław Włodek 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Wciseł. 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/41/2024 w sprawie postanowienia o pokryciu 

części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy 

niepochodzących z pobranej  opłaty za gospodarowanie odpadami została podjęta i zamknął 

ten punkt. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Wilków w zakresie działań 

związanych z monitoringiem składowiska odpadów w Rogowie. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

współdziałania z Gminą Wilków w zakresie działań związanych z monitoringiem składowiska 

odpadów w Rogowie. Poprosił Kierownika Referatu Ochrony Środowiska i Mienia 

Komunalnego Pana Zbigniewa Bochrę o przedstawienie projektu uchwały. 

Zbigniew Bochra powiedział, że funkcjonujące od 1994 r. międzygminne składowisko odpadów 

innych niż niebezpieczne i obojętne w miejscowości Rogów w Gminie Wilków, z powodu 

wyczerpania pojemności eksploatacyjnej, na podstawie decyzji Starosty Opolskiego z dnia 17 

stycznia 2013 r. zostało zamknięte. Współwłaścicielami składowiska odpadów były: Gmina 

Wilków w udziale 47,5% oraz Gmina Karczmiska w udziale 52,5%. Przeprowadzona 

rekultywacja składowiska polegała na ukształtowaniu wierzchni składowiska (etap techniczny 

przeprowadzony w latach 2013-2014) i na obsadzeniu roślinnością leśną (etap biologiczny 

wykonany w latach 2014-2016). Zgodnie z cytowaną decyzją monitoring oddziaływania na 

środowisko międzygminnego składowiska odpadów ma być prowadzony przez 30 lat. W 

związku z powyższym Gmina Karczmiska jako współwłaściciel składowiska odpadów w 

Rogowie powierza corocznie gminie Wilków, na podstawie porozumienia, wykonanie zadania 

pn.: „Monitoring zamkniętego międzygminnego składowiska odpadów innych niż niebezpieczne 

i obojętne w miejscowości Rogów”. W ramach monitoringu Gmina Wilków wykona niezbędne 

badania zgodnie z projektem rekultywacji i zamknięcia składowiska odpadów. Łączna kwota 

prowadzenia monitoringu składowiska w roku 2025 wzrosła w stosunku do roku poprzedniego o 

4,6%  (z 8204,10 zł do kwoty 8585,40 zł). Udział w kosztach jest proporcjonalny do wielkości 

posiadanych udziałów Gminy Karczmiska w składowisku odpadów. 
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Michał Walencik podziękował za wystąpienie, po czym zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie 

odnośnie projektu uchwały? Pytań nie było, natomiast w związku z tym, że na salę obrad wróciła 

radna Pani Justyna Wciseł, poprosił o potwierdzenie quorum. Na sali obrad było 15 radnych. 

Następnie zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Wilków w zakresie 

działań związanych z monitoringiem składowiska odpadów w Rogowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata 

Kłak, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika 

Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek. 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/42/2024 w sprawie współdziałania z Gminą 

Wilków w zakresie działań związanych z monitoringiem składowiska odpadów w Rogowie 

została podjęta i zamknął ten punkt. i zarządził 10 minut przerwy. 

Po przerwie 

15. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczenia podatku rolnego na 2025 rok. 

Michał Walencik wznowił obrady po przerwie i przeszedł do kolejnego punktu jakim było 

podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia 

podatku rolnego na 2025 rok. Poprosił Skarbnika Gminy Panią Katarzynę Sochę o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Katarzyna Socha powiedziała, że zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy o podatku rolnym (Dz. U. 2024, 

poz. 1176 z późn. zm.) podatek rolny za rok podatkowy oblicza się według średniej ceny skupu 

żyta za 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy. 

Średnią cenę skupu żyta ustala się na podstawie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego, ogłaszanego w terminie do dnia 19 października roku poprzedzającego rok 

podatkowy. Komunikatem Prezesa GUS z dnia 18 października 2024 r., ogłoszona została 

średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów, będąca podstawą do ustalania podatku rolnego na 

2025 r. Cena ta wyniosła 86,34 zł za 1 dt i jest niższa od ceny ogłoszonej przez Prezesa GUS, 

mającej zastosowanie do obliczenia podatku rolnego na 2024 r. (89,63 zł) o 3,29 zł, tj. o 3,8%. 

Jeżeli Rada Gminy, nie podejmie uchwały o obniżeniu ceny skupu żyta, to podstawę do 

obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy stanowić będzie cena skupu żyta ustalona w 

komunikacie Prezesa GUS. Stawka jest jednoroczna i na następny rok podatkowy nie przechodzi. 

Wójt Gminy proponuje, aby obniżyć średnią cenę skupu żyta przyjmowaną do obliczenia 

podatku rolnego na 2025 r. ustaloną przez Prezesa GUS z kwoty 86,34 zł do kwoty 63,20 zł 

za 1 dt. Wskazana kwota będzie stanowić podwyżkę o ok. 7 % w stosunku do ceny uchwalonej 

przez radę gminy na obecny rok podatkowy (2024 r. – 58,80 zł za 1 dt), tak jak proponuje się 

podwyżki we wszystkich podatkach lokalnych na terenie gminy w stosunku do wysokości z roku 
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2024. Podatek rolny od 1 ha przeliczeniowego dla gruntów gospodarstw rolnych za rok 

podatkowy wynosi równowartość pieniężną 2,5 dt żyta. Wymiar za 2025 r. (roczny) wyniósłby 

2,5q = 158,00 zł (2024 r. – 147,00 zł). Podatek rolny dla pozostałych gruntów według liczby 

hektarów wynikających z ewidencji gruntów i budynków stanowi równowartość pieniężną 5dt 

żyta. Wymiar roczny wyniósłby 5q = 316,00 zł (2024 r. – 294,00 zł). 

Planowane wpływy do budżetu z tytułu podatku rolnego w 2025 r. wyniosą łącznie 940 426,40 zł 

w tym: od osób prawnych 6 214,19 zł, od osób fizycznych 934 212,21 zł. 

Planowany wzrost wpływów z tytułu podatku rolnego w 2025 r. w stosunku do roku 2024 

wynosić będzie 65 472,72 zł, w tym od osób prawnych 432,63 zł, od osób fizycznych 65 040,09 

zł. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie. Powiedział, że ten projekt uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i radni nie zaaprobowali proponowanych 

przez Wójta Gminy stawek. Poprosił Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Handlu i Usług Pana Stanisława Włodka o przedstawienie propozycji 

wypracowanych na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Karczmiska. 

Stanisław Włodek powiedział, że przed sesją na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady 

Gminy Karczmiska, złożył oficjalnie wniosek formalny o obniżenie stawki kwintala żyta do 

podatku rolnego z kwoty 86,34 zł do kwoty 62,00 zł i ta propozycja została poparta, w związku z 

powyższym teraz na sesji również składa taki wniosek formalny. 

Michał Walencik zapytał, czy ma ktoś jeszcze jakieś pytania? Pytań nie było, w związku z 

powyższym poprosił o potwierdzenie quorum, ponieważ salę obrad opuściła radna Pani Joanna 

Nowak. Na sali obrad było 14 radnych. Następnie zarządził głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta z kwoty 86,34 zł za 1 dt do 

kwoty 62,00 zł za 1 dt, mającą zastosowanie przy obliczaniu podatku rolnego na 2025 rok na 

obszarze gminy Karczmiska, zgłoszony przez radnego Pana Stanisława Włodka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Krzysztof Karaś, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, 

Elżbieta Popiołek, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław 

Włodek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Marcin Jarosz, Artur Karaś, Renata Kłak, Monika Rymarczyk 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Nowak. 

Michał Walencik stwierdził, że wniosek w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta z kwoty 

86,34 zł za 1 dt do kwoty 62,00 zł za 1 dt, mającą zastosowanie przy obliczaniu podatku rolnego 

na 2025 rok na obszarze gminy Karczmiska, zgłoszony przez radnego Pana Stanisława Włodka, 

został przyjęty. Poprosił radnych o potwierdzenie quorum w związku z tym, że radny Pan Marcin 

Jarosz opuścił salę obrad. Na sali obrad było 13 radnych, następnie zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2025 rok po wprowadzonych zmianach 

wnioskiem formalnym radnego Pana Stanisława Włodka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Krzysztof Karaś, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, 

Elżbieta Popiołek, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław 

Włodek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Karaś, Renata Kłak, Monika Rymarczyk 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Jarosz, Joanna Nowak 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/43/2024 w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2025 rok została podjęta i 

zamknął ten punkt. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na rok 2025. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Karczmiska na rok 2025. Poprosił Skarbnika Gminy Panią Katarzynę Sochę o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Katarzyna Socha powiedziała, że zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o 

podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2023 r., poz. 70 z późn. zm.) - Rada Gminy ma 

obowiązek określić roczne stawki podatku od nieruchomości obowiązujące w następnym, 2025 

roku podatkowym na terenie Gminy Karczmiska. W przypadku niewykonania tego obowiązku 

będą obowiązywały stawki z roku poprzedniego, w niższych, niż proponowane w projekcie 

niniejszej uchwały, wysokościach. Stawki mają zastosowanie do opodatkowania gruntów, 

budynków i ich części oraz budowli związanych z działalnością gospodarczą. Wielce wskazane 

jest podwyższenie stawek podatku od nieruchomości na następny rok podatkowy w celu 

zagwarantowania gminie Karczmiska dochodów na poziomie niezbędnym do pokrycia 

przyszłorocznych wydatków budżetowych. Minister Finansów w obwieszczeniu z dnia 25 lipca 

2024 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2025 

(M. P. z 2024 r., poz. 716) określił górne stawki na 2025 rok na poziomie wyższym od stawek 

górnych obowiązujących na 2024 rok o ok. 3%. Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego z dnia 15 lipca 2024 r. wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w 

I półroczu 2024 r. w stosunku do I półrocza 2023 r. wyniósł 102,7, nastąpił wzrost cen o 2,7 %. 

W roku ubiegłym stawki podatków obowiązujące w 2024 r. były nieznacznie podniesione w 
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stosunku do roku 2023, tylko o 5 % przy wzroście górnych granic stawek kwotowych podatków i 

opłat lokalnych oraz wzroście wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych aż o 15 %. 

W związku z powyższym Wójt Gminy proponuje podnieść stawki podatku od nieruchomości na 

2025 r. o 7 % w stosunku do stawek z roku 2024, zgodnie z przedłożonym projektem uchwały. 

Planowane (szacunkowe) wpływy do budżetu na 2025 r. z tytułu omawianego podatku wynosić 

będą 1 018 561,42 zł w tym od osób prawnych 567 253,81 zł, od osób fizycznych 451 307,61 zł. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał radnych, czy mają w tym temacie jakieś 

pytania? 

Elżbieta Popiołek powiedziała, że w związku z tym, że sytuacja mieszkańców gminy nie jest 

zbyt dobra, rok dla rolników nie był lekki to składa wniosek formalny dotyczący wzrostu podatku 

od nieruchomości w stosunku do roku ubiegłego o 5%. 

Michał Walencik powiedział, że właśnie ten temat był dosyć długo dyskutowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Karczmiska przed sesją i komisja pozytywnie 

zaopiniowała właśnie ten wniosek o 5%-owy wzrost podatku od nieruchomości w stosunku do 

roku ubiegłego. Zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania odnośnie tego podatku. Pytań nie było, w 

związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: wzrostu podatku od nieruchomości w stosunku do roku 

ubiegłego o 5%, zgłoszony przez radną Panią Elżbietę Popiołek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Krzysztof Karaś, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, 

Elżbieta Popiołek, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław 

Włodek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Karaś, Renata Kłak, Monika Rymarczyk 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Jarosz, Joanna Nowak. 

Michał Walencik stwierdził, że wniosek w sprawie wzrostu podatku od nieruchomości w 

stosunku do roku ubiegłego o 5%, zgłoszony przez radną Panią Elżbietę Popiołek, został 

przyjęty. Następnie zarządził głosowanie dotyczące podjęcia uchwały po wprowadzonych 

zmianach wnioskiem radnej Pani Elżbiety Popiołek. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na rok 2025, po wprowadzonych 

zmianach wnioskiem radnej Pani Elżbiety Popiołek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 
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Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Krzysztof Karaś, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, 

Elżbieta Popiołek, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław 

Włodek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Karaś, Renata Kłak, Monika Rymarczyk 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Jarosz, Joanna Nowak 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/44/2024 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na rok 

2025 została podjęta i zamknął ten punkt. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na 2025 rok. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych obowiązujących na 

terenie gminy Karczmiska na 2025 rok. Poprosił Skarbnika Gminy Panią Katarzynę Sochę o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Katarzyna Socha powiedziała, że zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o 

podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2023 r., poz. 70 z późn. zm.), przy uwzględnieniu 

obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 25 lipca 2024 r. w sprawie górnych granic stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2025 (M. P. z 2024 r., poz. 716) oraz 

obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 9 października 2024 r. w sprawie stawek minimalnych 

podatku od środków transportowych obowiązujących w 2025 r. (M. P. z 2024 r., poz. 883) - Rada 

Gminy ma obowiązek określić roczne stawki podatku od środków transportowych, obowiązujące 

w następnym, 2024 roku podatkowym na terenie Gminy Karczmiska. W przypadku 

niewykonania tego obowiązku będą obowiązywały stawki z roku poprzedniego, w niższych, niż 

proponowane w projekcie niniejszej uchwały, wysokościach. Stawki mają zastosowanie do 

opodatkowania samochodów ciężarowych, ciągników siodłowych i balastowych, przyczep i 

naczep oraz autobusów – pozostałe pojazdy nie podlegają opodatkowaniu tym podatkiem. Wielce 

wskazane jest podwyższenie stawek podatku od środków transportowych na następny rok 

podatkowy w celu zagwarantowania gminie Karczmiska dochodów na poziomie niezbędnym do 

pokrycia przyszłorocznych wydatków budżetowych. Minister Finansów w obwieszczeniu z dnia 

25 lipca 2024 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 

2025 określił górne stawki na 2025 rok na poziomie wyższym od stawek górnych 

obowiązujących na 2024 rok o ok 3%. Stawki minimalne podatku od środków transportowych na 

2025 r. są niższe od obowiązujących w 2024 r. o 7%. W roku ubiegłym stawki podatków 

obowiązujące w 2024 r. były nieznacznie podniesione w stosunku do roku 2023, tylko o 5 % przy 

wzroście górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych oraz wzroście wskaźnika 

cen towarów i usług konsumpcyjnych aż o 15 %. W związku z powyższym Wójt Gminy 

proponuje podnieść stawki podatku od środków transportowych na 2025 r. o 7% w stosunku do 

stawek z roku 2024, zgodnie z przedłożonym projektem uchwały. Planowane (szacunkowe) 

wpływy do budżetu na 2025 r. z tytułu omawianego podatku wynosić będą 153 992 zł w tym od 

osób prawnych 69 713 zł, od osób fizycznych 84 279 zł. 
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Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał radnych, czy mają w tym temacie jakieś 

pytania? 

Stanisław Włodek powiedział, że tak jak w poprzednich stawkach podatków, ten punkt również 

był tematem rozmów i dyskusji na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy 

Karczmiska i radni zaakceptowali propozycję 5%-towego wzrostu tego podatku w stosunku do 

roku 2024, w związku z powyższym składa wniosek formalny o 5% wzrost podatku od środków 

transportowych w stosunku do roku 2024. 

Michał Walencik wyjaśnił, że Wójt Gminy proponuje 7% wzrost, natomiast radny Pan 

Stanisław Włodek proponuje 5% wzrost. Zapytał , czy ma ktoś jakieś pytania odnośnie wniosku 

złożonego przez radnego Pana Stanisława Włodka? Pytań nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie wniosku. 

Głosowano wniosek w sprawie: 5% wzrost podatku od środków transportowych w stosunku do 

roku 2024, zgłoszony przez radnego Pana Stanisława Włodka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Krzysztof Karaś, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, 

Elżbieta Popiołek, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław 

Włodek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Karaś, Renata Kłak, Monika Rymarczyk 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Jarosz, Joanna Nowak. 

Michał Walencik stwierdził, że wniosek w sprawie 5% wzrostu podatku od środków 

transportowych w stosunku do roku 2024, zgłoszony przez radnego Pana Stanisława Włodka, 

został przyjęty. Następnie zarządził głosowanie dotyczące podjęcia uchwały po wprowadzonych 

zmianach wnioskiem radnego Pana Stanisława Włodka. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

podatku od środków transportowych obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na 2025 rok, 

po wprowadzonych zmianach wnioskiem radnego Pana Stanisława Włodka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Krzysztof Karaś, Edyta Kubiś, Katarzyna Lewandowska, 

Elżbieta Popiołek, Michał Walencik, Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław 

Włodek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Karaś, Renata Kłak, Monika Rymarczyk 

NIEOBECNI (2) 
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Marcin Jarosz, Joanna Nowak 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/45/2024 w sprawie określenia wysokości 

rocznych stawek podatku od środków transportowych obowiązujących na terenie gminy 

Karczmiska na 2025 rok została podjęta i zamknął ten punkt. 

18. Przedstawienie uzasadnienia do określenia wysokości planowanych stawek podatku 

leśnego obowiązujących na terenie gminy Karczmiska na rok 2025. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było przedstawienie uzasadnienia do 

określenia wysokości planowanych stawek podatku leśnego obowiązujących na terenie gminy 

Karczmiska na rok 2025. Poprosił Skarbnika Gminy Panią Katarzynę Sochę o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Katarzyna Socha powiedziała, że Podatek leśny od 1 ha, za rok podatkowy wynosi, 

równowartość pieniężną 0,220 m
3
 drewna, obliczaną według średniej ceny sprzedaży drewna 

uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy. 

Średnią cenę sprzedaży drewna o której mowa powyżej ustala się na podstawie komunikatu 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego ogłoszonego w Monitorze Polskim w terminie 20 dni 

po upływie trzeciego kwartału. Rada Gminy może obniżyć kwotę stanowiącą średnią cenę 

sprzedaży drewna, określoną przez Prezesa GUS, przyjmowaną jako podstawa obliczania 

podatku leśnego na obszarze gminy. Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 18 października 2024 r. (MP. z 2024 r. poz. 892), średnia cena sprzedaży 

drewna, obliczona według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy 

kwartały 2024 r. wyniosła 277,35 zł. za 1 m
3
. Stawka podatku za 1 ha lasu na rok 2025 wyniesie 

61,017 zł. Jeżeli Rada Gminy nie obniża średniej ceny sprzedaży drewna, to nie podejmuje 

uchwały a do naliczeń podatku leśnego stosuje się stawkę z Komunikatu Prezesa GUS.  

Wójt Gminy proponuje nie obniżać średniej ceny sprzedaży drewna. 

Planowane, szacunkowe wpływy do budżetu z tytułu podatku leśnego w 2025 r. wynosić będą 

124 845,56 zł w tym: osoby fizyczne 82 007,37 zł, osoby prawne 42 838,19 zł. 

Planowany spadek wpływów z tytułu podatku leśnego w 2025 r. w stosunku do roku 2024 

wynosić będzie 22 542,87 zł, w tym od osób prawnych 7 735,12 zł, od osób fizycznych 

14 807,75 zł. Podatek leśny od 1 ha lasu za rok podatkowy 2025 wynosi 61,017 zł i jest niższy o 

ok. 15,3 % w stosunku do roku ubiegłego tj. o 11,0176 zł. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie. Pytań nie 

było, w związku z powyższym zamknął ten punkt obrad. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na rok 2024. Powiedział, że projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Karczmiska. Zapytał Skarbnika Gminy Panią 

Katarzynę Sochę, czy chciałaby jeszcze coś dodać? 
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Katarzyna Socha powiedziała, że faktycznie projekt uchwały był szeroko omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Karczmiska przed sesją, ale jeśli ma ktoś 

jakieś pytanie, to chętnie udzieli odpowiedzi. 

Michał Walencik powiedział, że w związku z tym, że salę obrad opuścili radni: Pan Marcin 

Jarosz i Pani Joanna Nowak należy potwierdzić quorum. Stwierdził, że na sali obrad jest 13 

radnych. Następnie zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania? Pytań nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Edyta Kubiś, 

Katarzyna Lewandowska, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka 

Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Jarosz, Joanna Nowak. 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/46/2024 w sprawie zmian w budżecie gminy 

na rok 2024 została podjęta i zamknął ten punkt. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie zmian 

wieloletniej prognozy finansowej. Powiedział, że projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Karczmiska. Zapytał Skarbnika Gminy 

Panią Katarzynę Sochę, czy chciałaby jeszcze coś dodać? 

Katarzyna Socha powiedziała, że faktycznie projekt uchwały był szeroko omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Karczmiska przed sesją, ale jeśli ma ktoś 

jakieś pytanie, to chętnie udzieli odpowiedzi. 

Michał Walencik zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania? Pytań nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Artur Karaś, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Edyta Kubiś, 

Katarzyna Lewandowska, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, Agnieszka 

Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Jarosz, Joanna Nowak. 
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Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr VII/47/2024 w sprawie zmian wieloletniej 

prognozy finansowej została podjęta i zamknął ten punkt. 

21. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych złożonych w 2024 roku. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim była informacja o złożonych 

oświadczeniach majątkowych złożonych w 2024 roku. Powiedział, że te wszystkie informacje i 

analizy z Urzędów Skarbowych, od Wojewody zostały zamieszczone na urządzeniach mobilnych 

oraz zostały wysłane wraz materiałami na sesję, więc wszyscy mogli się zapoznać. Następnie 

odczytał Informację Przewodniczącego Rady Gminy Karczmiska o dokonanej analizie 

oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Gminy Karczmiska w 2024 roku (informacja 

Przewodniczącego Rady Gminy o dokonanej analizie stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu). 

Michał Walencik zapytał czy ma ktoś jakieś pytania. Pytań nie było, w związku z powyższym 

zamknął ten punkt obrad. 

22. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było sprawozdanie Wójta Gminy za 

okres międzysesyjny. Poprosił Wójta Gminy Panią Alicje Bełcik o przedstawienie tego 

sprawozdania. 

Alicja Bełcik przedstawiła sprawozdanie: 

Szanowni Państwo ! 

Zrealizowane zadania 

1) 8 listopada 2024 r. miało miejsce zakończenie projektu grantowego, który zrealizowany 

został w ramach projektu Funduszu Solidarnościowego działającego przy Fundacji Leroy 

Merlin. Fundacja przekazała Gminie Karczmiska darowiznę rzeczową czyli materiały 

budowlane oraz usługi na kwotę blisko 1,5 miliona złotych.  

W związku z tym, że w chwili obecnej w budynku po szkole podstawowej w Słotwinach nie 

przebywają uchodźcy z Ukrainy budynek będzie służył  mieszkańcom gminy Karczmiska. 

2) W dniu 12 listopada podpisaliśmy umowę na realizację zadania pod nazwą Budowa drogi 

gminnej nr 108038L ul Wesoła w miejscowości Karczmiska Drugie. Koszty realizacji  to 

325 567,10 brutto w tym dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 

162 783,55 zł Przyznane wsparcie finansowe stanowi 50 % przewidywanej wartości robót 

budowlanych a celem zadania jest poprawa stanu technicznego drogi oraz zwiększenie 

bezpieczeństwa użytkowników ruchu drogowego. Wykonawcą zadania jest Prywatne 

Przedsiębiorstwo Transportowo Handlowo Usługowe ROLBUD i Kopalnia Piasku Roman 

Madejek Godów gm. Chodel. Przewidywany okres inwestycji do pięciu miesięcy. 

3) W dniu 21 listopada rozstrzygnięto postępowanie przetargowe na sporządzenie planu 

ogólnego Gminy Karczmiska wraz z innymi niezbędnymi dokumentami. W dniu dzisiejszym 

27 listopada została podpisana umowa z wykonawcą na kwotę 152 000,00 brutto. Termin 
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sporządzenia planu ogólnego – do 18 miesięcy od podpisania umowy. 

W dniu dzisiejszym zamieszczono ogłoszenie w prasie lokalnej, na BIP, na stronie internetowej 

Gminy Karczmiska oraz tablicy ogłoszeń o przystąpieniu do sporządzenia planu ogólnego. 

Wnioski do planu można składać w formie papierowej (osobiście lub przesyłając na adres Urzędu 

Gminy karczmiska) lub w wersji elektronicznej za pomocą skrzynki ePUAP lub poczty 

elektronicznej tylko i wyłącznie na formularzu, który jest dostępny na stronie internetowej 

Gminy Karczmiska lub na stanowisku do spraw gospodarki  przestrzennej  w pokoju nr 24 do 20 

grudnia 2024. 

Szanowni Państwo 11 listopada odbyły się Gminne obchody Święta Odzyskania Niepodległości. 

Z całego serca pragnę podziękować Ochotniczym Strażom Pożarnym za tak liczne przybycie. 

Dziękuję kołom gospodyń wiejskich, kierownikom i pracownikom jednostek organizacyjnych , 

dzieciom ze szkoły podstawowej w Karczmiskach za zaangażowanie i pomoc przy organizacji 

tego wydarzenia. Dziękuję przedstawicielom służb mundurowych, mieszkańcom gminy 

karczmiska i wszystkim zaproszonym gościom za obecność. W sposób szczególny pragnę 

podziękować Paniom z Koła Gospodyń Wiejskich Bez Granic za tak pięknie przygotowana 

wieczernicę „Dla Ciebie Polsko”. 

Doceniam zaangażowanie nas wszystkich i mam nadzieję, że w przyszłym roku podczas 

uroczystości obchodów Święta Niepodległości zgromadzi się jeszcze większa ilość 

mieszkańców. 

Dziękuję! 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie, po czym zapytał, czy ma ktoś jakieś pytanie co 

do sprawozdania. Pytań nie było, w związku z tym zamknął ten punkt obrad. 

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim były odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania radnych. Powiedział, że w związku z tym, że nie było żadnych interpelacji i zapytań 

zamyka ten punkt. 

24. Wolne wnioski i komunikaty. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim były wolne wnioski i komunikaty. 

Zapytał, czy ktoś ma jakieś wnioski bądź komunikaty. 

Alicja Bełcik powiedziała, że ma dwa komunikaty. 

Pierwszy to jest komunikat Dyrektora Okręgowego Urzędu Górniczego w Lublinie, który 

prowadzi kampanię informacyjną pod nazwą StopNielegalnejEksploatacji, mającą na celu 

budowanie świadomości społecznej w zakresie możliwości i warunków wydobywania piasku i 

żwiru z przeznaczeniem dla zaspokojenia potrzeb własnych osoby fizycznej i wyeliminowania 

procederu prowadzenia eksploatacji bez wymaganej koncesji. 

Drugi natomiast to informacja, że w dniu 24 października 2024 roku Rada  Gminy Karczmiska 

podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Karczmiska. 
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Granicami obszaru objętego planem ogólnym są granice administracyjne Gminy Karczmiska, z 

wyłączeniem terenów zamkniętych innych niż ustalane przez ministra właściwego do spraw 

transportu. 

Wnioski do projektu planu ogólnego oraz do prognozy oddziaływania na środowisko w ramach 

strategicznej oceny oddziaływania na środowisko ww. projektu należy składać na piśmie lub 

drogą elektroniczną do Wójta Gminy Karczmiska w terminie do dnia 20 grudnia 2024 r. (na 

formularzu pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego) w formie: 

 papierowej – osobiście w UG Karczmiska, Referat Gospodarki Przestrzennej, Inwestycji 

i Drogownictwa lub listownie na adres: Urząd Gminy Karczmiska, ul. Centralna 17, 

Karczmiska Pierwsze, 24-310 Karczmiska. 

 elektronicznej – za pomocą skrzynki ePUAP: /gminakarczmiska/SkrytkaESP, poczty 

elektronicznej na adres e-mail: sekretariat@poczta.karczmiska.pl 

Formularz dostępny jest na stronie UG Karczmiska w zakładce: Strefa klienta – Załatwianie 

spraw – karty informacyjne – Referat Gospodarki Przestrzennej, Inwestycji i Drogownictwa. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jeszcze jakieś wnioski bądź 

komunikaty? 

Jerzy Mańka powiedział, że wie, że ten temat nie jest związany z tematyką dzisiejszej sesji, ale 

interesuje go czy Pani Wójt ma jakieś informacje dotyczące drogi powiatowej Głosko-Wolica. 

Alicja Bałcik powiedziała, że akurat ten temat był poruszany przed sesją na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Karczmiska. i był Starosta Opolski, który przedstawił 

ten temat, ale zabrakło czasu, żeby do końca go omówić i w związku z tym planowane jest 

spotkanie w najbliższym czasie. Zapytała, czy radni chcą zostać po sesji i omówić to zagadnienie, 

czy zostanie wyznaczony inny termin? 

Michał Walencik powiedział, że ta kwestia dotyczy całego budżetu, więc dobrze by było, żeby 

w tym spotkaniu uczestniczyli również sołtysi. Powiedział, że faktycznie na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych, przed sesją był Starosta Opolski, który nakreślił właśnie temat tej 

drogi Głusko-Wolica i właśnie dlatego to posiedzenie przeciągnęło się w czasie i sesja zaczęła się 

z opóźnieniem. Starosta przedstawił temat, nad którym radni muszą się pochylić, a nie jest on 

łatwy i będzie dotyczył budżetu Gminy Karczmiska przez dłuższy czas. Inicjatywa jest bardzo 

dobra, bo być może kolejna droga zostanie wyremontowana. 

Alicja Bełcik zaproponowała, żeby radni ustalili po sesji jakiś termin spotkania, na którym 

będzie dyskusja dotycząca remontu tej drogi Głusko-Wolica. 

Ryszard Tracz powiedział, że temat tej drogi wlecze się od dawna, bo ta droga jest w strasznym 

stanie i było już kilka podejść do  remontu tej drogi. 

Michał Walencik powiedział, że te dyskusje będą podejmowane na planowanym spotkaniu. 

Ryszard Tracz powiedział, że chce jeszcze tylko jedno zdanie powiedzieć, a mianowicie, że 

zaprasza radnych na ta drogę. 

Michał Walencik powiedział, że dziękuje za wystąpienie, ale są jeszcze inne drogi na terenie 

gminy, które zapewne są w tak złym stanie, a może i w gorszym i oczywiście trzeba będzie się 

nad nimi pochylić, aby efekt był taki jak na świeżo wyremontowanej drodze w miejscowości 

Wymysłów. Na koniec podziękował sołtysom za pismo (pismo od Sołtysów stanowi załącznik nr 
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2 do niniejszego protokołu), które przed sesją wpłynęło na jego ręce. Powiedział, że są w nim 

zawarte cenne wskazówki i będzie się starał je uwzględnić i liczy na współpracę. Dodał, że 

sołtysi mogą uczestniczyć w posiedzeniach komisji i nic nie stoi na przeszkodzie, żeby w nich 

brali udział. Zapytał, czy ma ktoś jeszcze jakieś pytanie. Takich nie było. w związku z tym 

zamknął ten punkt obrad. 

25. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Karczmiska Pan Michał Walencik stwierdził wyczerpanie 

porządku obrad, po czym zamknął VII sesję Rady Gminy Karczmiska dziewiątej kadencji. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy 
 
 Michał Walencik 
 

Przygotowała: Elżbieta Żółkiewska 


